
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/21 
z obrad XXXIV sesji 

Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 25 marca 2021 r.

godzina rozpoczęcia – 13:00;
godzina zakończenia – 17:48

Do punktu 1 porządku
Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Otwieram posiedzenie XXXIV sesji Rady
Miejskiej  w Pyrzycach  zarządzonej  na dzień 25 marca  2021 roku na godz.  13:00,
mamy delikatne opóźnienie pięciominutowe.

Witam wszystkich obecnych na sali w szczególności Panią Burmistrz,  Panią
Skarbnik, Pana Burmistrza, Panią Sekretarz, która przed sekundą wyszła. 

Witam obecnych na sali radnych, których mamy w tej chwili obecnych 14,
 mamy zatem niezbędną większość do podejmowania prawomocnych decyzji.

Nieobecny  jest  radny Przemysław Golczyk,  który  wyjaśniał,  że  przybędzie
w trakcie trwania sesji dzisiejszej.
 Witam  również  osoby,  które  oglądają  nas  za  pomocą  środków
porozumiewania się na odległość, za pomocą mediów.

Szanowni  Państwo,  sesja  została  zwołana  zgodnie  ze  statutem,  zgodnie
z ustawą w tamtym tygodniu. Na 7 dni przed dzisiejszym dniem nie wiedzieliśmy
jeszcze o tych dodatkowych obostrzeniach, bo miałem pytania od niektórych osób,
czy  sesja  odbywa  się  normalnie,  nie  mieliśmy  informacji  o  jakiś  większych
obostrzeniach, więc tak sesja została zwołana i tak będzie przeprowadzona. Większe
obostrzenia  zapowiedziane  są  od  poniedziałku.  Nie  miałem  dzisiaj  możliwości
śledzić mediów, więc od poniedziałku w każdym bądź razie dzisiaj jeszcze obostrzeń
nie  ma,  natomiast  zgodnie  z  zaleceniami  inspektora  sanitarnego  może  będziemy
robić częściej przerwy, co godzinę 15 minut na wietrzenie sali, żebyśmy zachowali
tutaj  wszelkie  wymogi,  które  są  konieczne  ze  względu  właśnie  na  trzecią  falę
koronawirusa.

Szanowni  Państwo  bardzo  proszę  o  potwierdzenie  kworum  za  pomocą
naszych urządzeń do głosowania.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.
Obecni:
1. Damian Błażejewski
2. Przemysław Golczyk
3. Iwona Ksel
4. Artur Kurowski
5. Hubert Łuszczyk
6. Mariusz Majak
7. Mariusz Ogrodnik
8. Remigiusz Pajor-Kubicki
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9. Małgorzata Piotrowska
10. Tomasz Posyniak
11. Paweł Retecki
12. Grażyna Słodkowska
13. Mirosław Stasiak
14. Mariusz Szymkowicz
15. Jerzy Wroński

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Do punktu 2 porządku
Zgłaszanie zmian do porządku obrad.

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Poprosiła o wprowadzenie do porządku
obrad: 

1) projekt  uchwały  druk nr  311/21  jest  to  uchwała  w sprawie  upoważnienia
dyrektora  Pyrzyckiego  Domu  Kultury  do  zawarcia  umowy  użyczenia  na
okres siedmiu lat, dwóch pomieszczeń (sala 7 i 8) o łącznej powierzchni 35 m2

znajdujących się w budynku Pyrzyckiego Domu Kultury usytuowanym na
działce  numer  256/2  w  obrębie  0009  miasta  Pyrzyce  ze  Stowarzyszeniem
COOLTURALNI z siedzibą w Pyrzycach;

2) Druga uchwała jest to projekt uchwały przedkładany w miesiącu styczniu i ta
uchwała jest tożsama tylko z uzasadnieniem z ostatnich dni w związku z tym,
że skończyły się pieniądze na wywóz nieczystości w sprawie wyboru metody
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia
stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy;

3) autopoprawka  do  druku  numer  308/21  i  tutaj  jest  autopoprawka  do
dochodów i wydatków właśnie związana z tą sytuacją, o której powiedziałam,
że zabrakło środków finansowych na wywóz nieczystości w dniu 19 marca. 

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mariusz  Szymkowicz –  Panie  Przewodniczący,  Pani
Burmistrz,  Drodzy  radni,  Szanowni  Państwo.  Ja  mam taką  prośbę,  aby  dokonać
zmiany w porządku obrad polegającej na tym, żeby punkt 7 i punkt 8, czyli projekt
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie, a także projekt uchwały w sprawie
uchwalenia zmiany w WPF, abyśmy mogli je procedować, jako dwa ostatnie punkty
merytoryczne. Wynika to Drodzy Państwo z tego, że w dniu dzisiejszym o godzinie
14:00 jest ostatnie pożegnanie Śp. Andrzeja Petryszaka w związku, z czym część z
nas bardzo chciałaby uczestniczyć chociażby podczas mszy św. pożegnalnej Świętej
pamięci Andrzeja, a że jest to temat bardzo ważny i istotny, jeżeli chodzi o zmiany
w budżecie,  to uprzejmie proszę Szanowną Radę o to, abyśmy mogli uczestniczyć
w obradach na temat zmian budżetu, to uprzejmie proszę o to, żebyśmy te punkty
przynieśli na koniec naszej sesji. Tak te trzy punkty, które się wiążą ze sobą, jeżeli
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chodzi o budżet i o pożyczkę to bardzo bym prosił, żebyśmy przynieśli na koniec,
jeśli to nie sprawi dla Państwa problemu. Dziękuję.

Radny  Jerzy  Wroński –  Panie  Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  Wysoka  Rado,
Szanowni  Państwo.  Panie  Przewodniczący,  nie  do  końca  może  to  dotyczy  mojej
wypowiedzi,  punktu  drugiego,  ale  w  związku  z  tym,  że  nie  do  końca  zawsze
wszyscy  uczestniczą  w  naszej  sesji,  wychodzą  właśnie  przed  punktem  wolne
wnioski w związku z tym ja bym chciał zabrać głos i powiedzieć parę słów, jeżeli Pan
Przewodniczący pozwoli?

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Panie radny, co do zasady zabieramy głos
w wolnych wnioskach.  No wyjątek,  może stanowić tylko to,  że jest  Pan radnym
seniorem, ale jeżeli  można to bardzo bym prosił,  żeby Pan w sposób treściwy się
wypowiedział, bo jeżeli uprzywilejowuje Pana, czy pozwolę na to, to każdy będzie
chciał z tego korzystać, więc później zawsze zbieram negatywne uwagi takiego, że
tak  powiem miękkiego  swojego  zachowania.  Bardzo  proszę,  jeżeli  już  to  bardzo
proszę krótko i zwięźle.

Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący,  ale ja  podkreśliłem,  że związku z
tym, 
że nie do końca zawsze uczestniczą nasi radni właśnie w sesji i nie mogą doczekać
się  właśnie  tego  punktu wolne  wnioski,  w związku z  powyższym chciałbym się
zwrócić  do  Pana  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu,  ponieważ  jestem  trzecią
kadencję  radnym,  wiele  różnych  zmian  było,  ale  za  10  jedenasta  Panie
Przewodniczący nie odwołuje się Komisji Budżetu, ponieważ każdy ma swój jakieś
tam zaplanowany czas, zaplanowane jakieś tam swoje wyjazdy i tak dalej, i nawet
służbowe,  również dowiaduję  się  parę  godzin przed  sesją,  że  nie  będzie  Komisji
Budżetu.  Ja  bym  chciał  tylko  powiedzieć  jedno,  wybieramy  po  to
wiceprzewodniczących jak również Pana, wiceprzewodniczący jest koło Pana, gdyby
Pan nie mógł poprowadzić tej sesji, myślę że na pewno nie gorzej poprowadziłby
któryś z zastępców. Ja również bardzo bym prosił, żeby następny raz, jeżeli Pan nie
może,  Panie  Przewodniczący,  przekazać  pałeczkę  wiceprzewodniczącemu,  czy
przewodniczącej Komisji Budżetu i na pewno by ta komisja się odbyła. Uważam, że
jest  to  komisja  bardzo  ważna,  a  szczególnie  wtedy,  kiedy  właśnie  są  zmiany  w
budżecie  gminy,  są  przesunięcia  i  to  powinniśmy wszystko uzgodnić  właśnie  na
komisji, a dzisiaj tak jak kolega radny prosi o przesunięcie, czy kolejność projektów
uchwał, które to właśnie zmiany w budżecie, żeby przesunąć na koniec. Ja osobiście
nic nie mam przeciwko temu, bo różnie to bywa, ale jeszcze raz powtarzam Panie
Przewodniczący,  bardzo bym prosił,  żeby poważnie podchodzić do takich spraw,
jeżeli jest się przewodniczącym Komisji Budżetu. Ja osobiście wnoszę ustną skargę
Panie  Przewodniczący,  na  kolegę,  nie  jest  to  złośliwie  Szanowni  Państwo,  ale
uważam,  że  to  powinno  inaczej  być  załatwione.  Powinno  być  załatwione  w ten
sposób, że jeżeli tej komisji ma nie być, to już powinno się o dużo, dużo wcześniej
(my  jako  członkowie  komisji)  powinniśmy  się  dowiedzieć.  Dziękuję  bardzo  i
przepraszam.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dziękuję bardzo Panie radny, przyjmuję
skargę, przyjmuję uwagę i oczekuję, że Pan Przewodnicząc Komisji Budżetu wyjaśni
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tą  sytuację,  ale  już  bardzo  proszę  w  wolnych  wnioskach,  żebyśmy  realizowali
porządek obrad. Mamy do przegłosowania w tej chwili, a przepraszam, przepraszam
naprawdę zmieniła się szata graficzna i tutaj ledwo widać.
Bardzo proszę jeszcze Pani radna Małgorzata Piotrowska,  przepraszam jeszcze raz.

Radna  Małgorzata  Piotrowska –  Panie  Przewodniczący  rzeczywiście  w  wolnych
wnioskach są sprawy, które powinniśmy omawiać, tak różne i  inne od porządku
obrad,  ale  tradycją  tej  kadencji  jest  to,  że  zamyka  się  dyskusję,  a  w  wolnych
wnioskach ta dyskusja się kończy, więc tak naprawdę różne rzeczy  w tej kadencji na
sesji  się  odbywają  i  to  za  zgodą,  czy nie  zgodą Pana  Przewodniczącego.  Ja  chcę
wzmocnić głos i chcę oświadczyć Panu Przewodniczącemu, że Komisja Budżetu jest
nieprzygotowana  do  sesji,  to  nie  jest  pierwszy  raz  kiedy  Komisja  Budżetu  jest
nieprzygotowana  do  sesji,  ponieważ  komisja  się  nie  odbyła.  Składam  również
oficjalną skargę do Pana Przewodniczącego na Przewodniczącego Komisji Budżetu,
który nie skonsultował tej sprawy. Mało, że z wiceprzewodniczącą, która tą komisję
mogła poprowadzić,  ale również z członkami komisji.  Przynajmniej  zakładam, że
z członkami komisji  Klubu "Pracujmy Razem", bo akurat w tej  piątce pozostałych
członków nie pytałam, ale członkowie Klubu "Pracujemy Razem" nie byli zapytani
o to.  Nie  wiem,  czy  się  boją,  czy  się  nie  boją,  nie  mam  pojęcia.  Jeżeli  Pan
Przewodniczący bał się przeprowadzić tą komisję mógł się do mnie zwrócić, ja bym
mogła  ją  przeprowadzić.  Powiem  tak,  Pan  Przewodniczący  nie  pytał  również  o
zmianę godzin, więc jakby stało się to taką naturą, że jakby robi się takie  rzeczy bez
konsultacji z pozostałymi radnymi. Nie wiem, gdzie w statucie jest napisane, że Pan
Przewodniczący komisji, jakiejkolwiek komisji, może robić co chce i jak chce. Co do
zmian, które proponuje Pan rady Szymkowicz również mam uwagę, ponieważ mam
wrażenie,  czego  nie  było  w  poprzednich  kadencjach  i  również  Pan,  może  to
potwierdzić  Panie  Przewodniczący,  że  porządek  obrad  czy  w ogóle  jakiekolwiek
zmiany w obradach, czy komisji, czy sesji odbywa się pod konkretną grupę radnych.
Sprawa  pogrzebu,  oczywiście  z  szacunku  dla  zmarłego,  była  wiadoma  dużo
wcześniej  to  równie  dobrze,  można  było  zawnioskować  do  przewodniczącego  o
przyśpieszenie
tej sesji, nawet nie wiem, godzinowo, więc oczywiście ja rozumiem, ale być może
ktoś inny ma jakiś plan, na przykład, nie wiem na późniejszą godzinę ma plan do
lekarza i nikt na pewno w takiej sytuacji, nie zmieniłby  porządku obrad.
Nie dziwię się  Panu Przewodniczącemu Komisji  Budżetu,  bo to (że tak powiem)
osoba  niepracująca,  więc  nie  wie  co  to  znaczy zobowiązania  wobec  pracodawcy,
wobec  pracowników,  szacunek,  obowiązkowość,  dyscyplinarność.  Ja  jestem
zadziwiona tym, że nikt ze mną tego nie konsultuje, poza tym oprócz nas są jeszcze
pracownice biura rady, które się do tego przygotowują, pracownicy urzędu, którzy
są w gotowości bojowej na 8:30 i w tym czasie nie mogą zaplanować przyjmowania
naszych mieszkańców, ponieważ są przygotowani do tego, żeby, żebyśmy my mogli
skorzystać  jako  radni  z  przygotowania.  Informuję  również  że  zwołałam komisję,
znaczy, poprosiłam Panią Burmistrz o spotkanie tak jakby ta komisja miała się odbyć
i  klub  radnych  takie  spotkanie  odbył.  Więc  powiem  szczerze,  że  postawienie
radnych
w takiej sytuacji urąga jakby powadze tej instytucji, jaką jest Rada Miejska, powiem
szczerze i  o  ile  nie dziwię się Przewodniczącemu Komisji  Budżetu,  to  dziwię się
Panu, Panie Przewodniczący, że Pan, jakby nie pouczył, nie wiem, nie poinformował

4



Przewodniczącego Komisji Budżetu, więc moja skarga jest również na Pana, Panie
Przewodniczący za to, że tak wolną ręką szastacie sobie czasem radnych, decyzjami
radnych bez konsultacji z nimi. Nie podoba mi się ta sytuacja i tak w taki sposób
staram się wyrazić, a w związku z tym tak jak powiedział kolega radny Wroński, że
Przewodniczący komisji wielokrotnie jakby wyszedł z sesji, bo to też się stało taką
tradycją, że opuszcza się sesję wtedy, kiedy tematy są ważne, ale Przewodniczący
Komisji  Budżetu  wie,  że  pewne  sprawy  można  załatwić  zdalnie.  Prowadził
kuchenne wiadomości w kontakcie z mieszkańcami Pyrzyc, chodzi do kościoła, był
na tej nowogrodzkiej naszej ulicy 1 Maja na spotkaniu, więc chodzi, spotyka się z
ludźmi, więc może to nie jest merytoryczne dobrze.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Pani radna, ja nie wchodziłem w głos, bo
jeżeli,  tak  jak  mówiłem Panu Wrońskiemu,  że jeżeli  jednej  osobie się  pozwala to
zaraz robi się cały łańcuszek i widzicie Państwo, jak to jest no wyjątek od reguły staje
się później już od razu regułą. 

Radna Małgorzata Piotrowska – Kończąc swoją wypowiedź Panie Przewodniczący,
uczulam  Pana  przede  wszystkim  jako  szefa,  szefa  Rady  Miejskiej,  jako  szefa
organizującego sesję o to, żeby pouczył Pan Przewodniczącego Komisji Budżetu, że
szacunek do radnych i pracowników urzędu, i wszystkich to jest bardzo ważna rzecz
i odwoływanie komisji  bez konsultacji  nie jest sprawą prawidłową, bo ja poddaję
w wątpliwość rzetelność działania Komisji Budżetu. Dziękuję.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Dziękuję  bardzo  i  teraz  skoro  już  tą
formułę złamaliśmy, to bardzo proszę Pan Przewodniczący Komisji radny Kubicki
bardzo proszę.

Przewodniczący K. Budżetu - Remigiusz Pajor-Kubicki – Panie Przewodniczący, tak
zgodnie  z  Pana prośbą,  wyjaśnienie  przedstawię  na  piśmie,  żeby  było  elegancko
napisane na piśmie. Natomiast odnosząc się do wypowiedzi Pani radnej, to ja tylko
powiem  tyle,  że  według  mnie  no  powadze  (możemy  się  teraz  kłócić),  co  urąga
powadze  rady,  co  nie  urąga  ja  stwierdzę,  że  powadze  rady  urąga  robienie  tak
zwanych wycieczek prywatnych, do czego tutaj Pani radna teraz się odniosła, czy
wyraziła swoją uwagę. Nikt nikomu nie wypomina, kto, co robi, nie zna Pani mojej
sytuacji  zawodowej,  oczywiście  można znać  z  jakiś  plotek,  z  rozmów,  natomiast
nigdy mnie Pani nawet nie pytała, jaka jest ta sytuacja, więc takie, tego typu uwagi to
uważam, że są bardzo nie na miejscu, ja rozumiem Pani oburzenie, przyjmuję je do
wiadomości,  natomiast  równie  dobrze  można,  właśnie  mógłbym zgłosić  też  taką
uwagę  do  Pana  Przewodniczącego,  żebym  prosił  o  to,  aby  takich  prywatnych
wycieczek nie robić.
Co do pyrzyckiej  nowogrodzkiej  ja  rozumiem, że w związku z tym, że sesja jest
transmitowana,  to  fajnie  jest  odnieść  się  do  takich  rzeczy  i  to  dodaje  kolorytu
wypowiedziom,  natomiast  domyślam  się  o  jaki  adres  chodzi  z  pyrzycką
nowogrodzką, to ja tylko powiem, ja tam w życiu byłem dwa razy, bo nawet jeżeli
jest jakieś spotkanie klubu to ono się wcale nie odbywa przy ulicy 1 Maja, więc po
prostu to są.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Bardzo proszę Panie radny zmierzać już do
końca.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Zmierzam  do  końca,
przyjmuje Pani uwagi, jeśli chodzi o kwestię merytoryczną związaną z tym, że nie
podobała się Pani kwestia i Panu radnemu Wrońskiemu, odwołania komisji w takim
trybie,  natomiast  uważam,  że  nie  powinno  się  robić  na  sesji  takich  wycieczek
prywatnych, dziękuję.

Radna  Grażyna  Słodkowska -  Chciałabym  wzmocnić  głos  moich  przedmówców
Pana  radnego  Wrońskiego  i  Pani  radnej  Małgorzaty  Piotrowskiej  w  kwestii
odwołania, takiego samowolnego odwołania posiedzenia Komisji Budżetu.
Komisja  Budżetu  jest  komisją  najważniejszą  w  Radzie  Miejskiej,  oczywiście  nie
umniejszam  tutaj  roli  pozostałych  komisji  jednak  decydujemy  o  wydatkach,
decydujemy  o  przesunięciach  i  nagle  w  zasadzie  nie  wiem  z  jakich  przyczyn
i w zasadzie to nie ma znaczenia, jakie to były przyczyny, komisja samowolnie przez
przewodniczącego komisji  jest  odwoływana.  Tak nie może być,  to  jest  kuriozum,
takie rzeczy nie powinny mieć miejsca.
I jeszcze jedna rzecz, ponieważ złamaliśmy oczywiście być może wcześniejsze, że nie
przyzwyczajenia,  bo  to  złe  słowo,  wcześniejszy  porządek,  ja  tylko  chciałbym
zaznaczyć  zasady.  Chciałbym zaznaczyć,  że  podczas  bodajże  trzech  poprzednich
sesji o ile nie czterech, musiałabym to sprawdzić, ale trzech na pewno chciałam w
punkcie  wolne  wnioski  odnieść  się  bezpośrednio  do  Przewodniczącego  Komisji
Budżetu Pana Remigiusza Pajora – Kubickiego, jednak nie miałam takiej możliwości,
ponieważ  Pan  radny  wychodzi  podczas  sesji,  podczas  wolny  wniosków,  zwykle
przed punktem wolne wnioski,  więc teraz mam okazję.  Panie Przewodniczący,  ja
tylko chciałabym nawiązać, ponieważ nie wiem czy Pan będzie później obecny, ja
zwykle jestem do końca sesji obecna i korzystając z tej okazji, nie zajmę dużo czasu,
takie  pisemko  w przestrzeni  publicznej,  jakiś  czas  temu  pojawiło  się,  Państwo
pewnie też widzieli Express Lokalny. Dwa artykuły w tym piśmie, dobrze to tym
lepiej,  tym  lepiej,  że  Pan  powiedział,  jeszcze  dobrze  byłoby  powiedzieć  z  kiedy
dokładnie.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Szanowni Państwo, Szanowni Państwo,
zamykam dyskusję, Pani radna, odbieram Pani głos. To jest prasa, jeżeli Pani chce
odnosić  się  tutaj,  Pani  radna,  jeżeli  dalej  Pani  będzie  dążyć  tą  drogą  to  zrobię
przerwę no nie możemy. Nie możemy w punkcie zgłaszanie zmian do porządku
obrad odnosić się do artykułów prasowych, Szanowni Państwo no nie możemy do
tego dopuszczać. No jest prasa wolna i jeżeli są naruszone jakieś normy prawne to są
do tego specjalne środki, natomiast odnoszenie się do artykułu podczas obrad sesji
poza jeszcze porządkiem obrad, poza wolnymi wnioskami, no to już wiecie Państwo
naprawdę. W wolnych wnioskach jeszcze rozumiem, można odnieść się do tego typu
sytuacji.

Przewodniczący K. Budżetu - Remigiusz Pajor-Kubicki – Ja jeszcze tylko się odniosę
do wypowiedzi Pani Małgorzaty, jeżeli chodzi o zmianę terminu sesji, to ja nie widzę
takiej  możliwości,  ponieważ  o  tym  zdarzeniu,  które  dzisiaj  powoduje  wniosek
o zmianę w porządku obrad dowiedzieliśmy się w czasie, gdy już ogłoszona została
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sesja  Rady Miejskiej  i  zmiana terminu sesji,  godziny nawet  jest  niedopuszczalna,
jedyna  możliwość  byłaby  ogłoszenie  przerwy,  ale  to  w  obradach  sesji,  ale  to
ogłoszenie  tej  przerwy  musiałoby  nastąpić  głosami  radnych,  więc  ja  nie  widzę
możliwości przenoszenia godziny sesji Rady Miejskiej, jeżeli ona już została zwołana.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dobrze przechodzimy Szanowni Państwo,
nie  udzielam już  głosu  pozostałym radnym,  nawet  ad  vocem,  przechodzimy  do
głosowania  zmian  do  porządku  obrad,   Pani  radna  naprawdę  bardzo  proszę.
Oczywiście,  jeżeli  Pani  tak  uważa  to  proszę  się  powstrzymać  od  wypowiadania
takich słów, naprawdę jednak jesteśmy na obradach sesji.

Poddał  pod  głosowanie  wniosek  Pani  Burmistrz  o  wprowadzenie  do
porządku obrad Projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Pyrzyckiego
Domu Kultury do zawarcia umowy użyczenia na okres 7 lat, dwóch pomieszczeń
(sala  7  i  8)  o  łącznej  powierzchni  35m2,  znajdujących  się  w  budynku  PDK,
usytuowanym  na  działce  nr  256/2  w  obrębie  0009  miasta  Pyrzyce,  ze
Stowarzyszeniem COOLTURALNI z siedzibą w Pyrzycach (Druk Nr 311/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Mariusz  Ogrodnik,  Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Małgorzata  Piotrowska,  Tomasz
Posyniak,  Paweł  Retecki,  Grażyna  Słodkowska,  Mirosław  Stasiak,  Mariusz
Szymkowicz, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk

Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 15 porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Drugi  wniosek  składający  się  właśnie
z trzech wniosków, ponieważ chodzi o przeniesienie.  Jeśli  chodzi  o wniosek Pani
Burmistrz, jest to wniosek w sprawie autopoprawki, tak? Jest to tylko autopoprawka,
także to nie musi być przyjmowane. 

Poddał  pod  głosowanie  wniosek  Pani  Burmistrz  o  wprowadzenia  do
porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawki  tej  opłaty  dla
nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy  (Druk  Nr  312/21)  –  projekt
stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.

Wyniki głosowania:
ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Iwona  Ksel,  Artur  Kurowski,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Jerzy Wroński
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PRZECIW (8)
Damian  Błażejewski,  Hubert  Łuszczyk,  Mariusz  Majak,  Mariusz  Ogrodnik,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk

Projekt uchwały nie został wprowadzony do porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak – Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o przeniesienie  punktu  7  (Druk  Nr  308/21)  przed  wolnymi  wnioskami.

Wyniki głosowania:
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Damian  Błażejewski,  Hubert  Łuszczyk,  Mariusz  Majak,  Mariusz  Ogrodnik,
Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Tomasz  Posyniak,  Paweł  Retecki,  Mirosław  Stasiak,
Mariusz  Szymkowicz
PRZECIW (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Grażyna Słodkowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Artur Kurowski, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk

Projekt uchwały został przeniesiony jako punkt 16 porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o przeniesienia  punktu  8  (Druk  Nr  309/21)  przed  wolnymi  wnioskami.

Wyniki głosowania:
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Damian  Błażejewski,  Hubert  Łuszczyk,  Mariusz  Majak,  Mariusz  Ogrodnik,
Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Tomasz  Posyniak,  Paweł  Retecki,  Mirosław  Stasiak,
Mariusz  Szymkowicz
PRZECIW (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Grażyna Słodkowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Artur Kurowski, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk
Projekt uchwały został przeniesiony jako punkt 17 porządku obrad.
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Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek  Pani
Burmistrz o przeniesienia punktu 9 (Druk Nr 310/21) przed wolnymi wnioskami.
Wyniki głosowania:
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Damian  Błażejewski,  Hubert  Łuszczyk,  Mariusz  Majak,  Mariusz  Ogrodnik,
Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Tomasz  Posyniak,  Paweł  Retecki,  Mirosław  Stasiak,
Mariusz  Szymkowicz
PRZECIW (3)
Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Grażyna Słodkowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Artur Kurowski, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk

Projekt uchwały został przeniesiony jako punkt 18 porządku obrad.

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.

Do punktu 3 porządku 
Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc.

Kalendarz spotkań Burmistrz Pyrzyc od dnia 26 lutego 2021 r. do 25 marca 2021 r. stanowi
załącznik Nr 5 do protokołu.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk –  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  Drodzy  Radni,  ja  mam  kilka  pytań  odnośnie
punktów między innymi 17 i  31 to  jest  rozwoju w winnicy Pana (...),  jakby Pani
mogła powiedzieć coś więcej w tym temacie? 
Później  mam  pytanie  odnośnie  punktu  czwartego  udział  w  wideo  czacie
z mieszkańcami  Gminy  Pyrzyce,  jakie  sprawy  były  poruszane  i  czy  taki  sposób
komunikacji z mieszkańcami według Pani Burmistrz zdaje rację bytu, kolokwialnie
mówiąc.
Później piąte, spotkanie z Wicemarszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego
Olgierdem Kustoszem w sprawie współpracy i bieżących spraw Gminy Pyrzyce. To
też chciałbym, żeby Pani Burmistrz opowiedziała w jakim to kierunku idzie.
Jak  również  7  punkt,  czyli  spotkanie  z  dyrektorem  Pyrzyckiego  Domu  Kultury
Rafałem  Roguszką  w  sprawie  Pyrzyckich  Spotkań  z  Folklorem  i  wniosku  do
Stowarzyszenia WIR utworzenia wyposażenia pracowni Pyrzyckiego Domu Kultury
Pyrzycka pracownia jutra, które założy Stowarzyszenie COOLTURALNI.
Jakby coś więcej na ten temat mogła Pani Burmistrz odpowiedzieć, to bardzo byłbym
ciekawy.
Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mirosław  Stasiak -  Ja  już  teraz  mam  tylko  jedno
pytanko,  chodzi  o  punkt  trzeci  udział  w  nadzwyczajnym  Zgromadzeniu
Wspólników Geotermii Pyrzyce. Rozumiem, że samo słowo nadzwyczajne z jakiegoś

9



nadzwyczajnego powodu się stało, czy jest Pani w stanie nam powiedzieć na jaki
temat było, w jakim temacie było to spotkanie?

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,
Szanowni Państwo, odpowiadając  na pytania radnego Łuszczyka i  tak rozpocznę
pytanie 5, czyli od początku, jak któreś pominę to proszę mi tutaj przypomnieć, bo
nie wiem, chyba wszystkich nie zaznaczyłam. 
Pytanie  5  -  spotkanie  z  Wicemarszałkiem  Województwa  Zachodniopomorskiego
Olgierdem Kustoszem w sprawie  współpracy  i  bieżących  spraw Gminy Pyrzyce.
W jakim  idzie  kierunku?  W  bardzo  dobrym  kierunku,  rozmawiamy  na  temat
środków, które już są ogłoszone na temat środków, które będą ogłoszone i w których
Gmina Pyrzyce  może brać  udział  i  w jakich  jeszcze  sprawach możemy liczyć na
wsparcie Pana Wicemarszałka.
Później  4  -  udział  w  wideo  czacie  z  mieszkańcami  Gminy  Pyrzyce  w  sprawach
bieżących i to było pytanie?  Jak Pani ocenia taką formę kontaktu? Bardzo dobrze
oceniam taką  formę  kontaktu  z  mieszkańcami  i  bardzo  dziękuję  tym wszystkim
mieszkańcom,  którzy  brali  udział  w  tym  pierwszym  wideo  czacie,  pytania  były
bardzo  konkretne  i  myślę,  że  na  tyle,  na  ile  ja  mogłam,  na  takie  pytania
odpowiedziałam, a następnie odbyły się spotkania w sprawach już uszczegółowienia
odpowiedzi na te pytania z mieszkańcami w Urzędzie Miejskim w Pyrzycach. 
Pytanie 7 -  spotkanie z dyrektorem Pyrzyckiego Domu i Stowarzyszenia WIR, jeżeli
chodzi  o  wniosek  to  jest  ta  uchwała,  którą  wprowadziłam  dzisiaj,  więc  przy  tej
uchwale powiem o szczegółach. A jeżeli chodzi o Pyrzyckie Spotkania z Folklorem,
to  tak,  Pyrzyckie  Spotkania  z  Folklorem  są  planowane.  Ustalaliśmy  z  Panem
dyrektorem zakres i to, co już udało nam się zrealizować, czy podpisać, jakie umowy
już nam się udało podpisać, bo tak jak mówiłam wcześniej planujemy,  że Pyrzyckie
Spotkania z Folklorem się odbędą i czynimy wszystkie działania i postępowania w
tym  kierunku,  żeby  być  przygotowanym  na  pierwszy  weekend  lipca,  kiedy  te
Pyrzyckie Spotkania z Folklorem mają się odbyć, mają być przesunięte z tamtego
roku, czyli 40 jubileuszowe.
Pytanie  13  tak,  powstała  nowa  instytucja,  czyli  Zachodniopomorskie  Centrum
Kultury  Obszarów  Wiejskich  Edukacji  Ekologicznej  i  tutaj  rozmawialiśmy  o
współpracy między Gminą Pyrzyce w szczególności Pyrzyckim Domem Kultury, ale
również naszymi przedsiębiorcami, produktami, które mogłyby być tam w ramach
Centrum Kultury  Obszarów Wiejskich promowane i  jak  my jako Gmina Pyrzyce
także  w  tym  Zachodniopomorskim  Centrum  widzimy  promocje  swojej  Gminy
Pyrzyce.  Jest  to  początek,  ta  instytucja  dopiero  powstaje,  ale  jest  już  zakres
działalności  i  jak  najbardziej  wpisujemy  się  w  te  wszystkie  zadania,  które
Zachodniopomorskie Centrum Kultury będzie realizowało. 
17  spotkanie z  Panem (...)  w sprawie  rozwoju winnicy.  Tak jak  wiemy,  Państwo
wiecie, myślę że wiedzą wszyscy, że mamy na terenie naszej gminy winnicę, jest to
na razie może tak powiem, winnica średniej  wielkości i  tutaj  od dłuższego czasu
zależy mi na tym, żeby właśnie przedsiębiorca nasz Pan (...), który planuje rozwój tej
winnicy,  czyli  wina  naszego  produktu  regionalnego,  jak  również  przetwórstwa
owoców,  bo  jak  wiemy  są  tam w sadzie  poza  winoroślami  i  produkcją  wina  są
również jabłka, gruszki są czereśnie i jak najbardziej ta produkcja przetwórstwa się
wpisuje, więc tutaj rozmawialiśmy o tym, jakie potrzeby widzi przedsiębiorca i gdzie

10



możemy szukać środków zewnętrznych, żeby wesprzeć rozwój właśnie tej winnicy,
jak również tego Przetwórstwa Rolnego. 
I 31 tak? To samo i to spotkanie z Panem Wicemarszałkiem było właśnie o tym, o
czym  mówiłam,  tylko  już  o  konkretnych  możliwościach  pozyskania  środków
zewnętrznych
właśnie  na  inwestycje,  o  których  przedsiębiorca  mówił,  na  rozwój  właśnie  tego
przetwórstwa jak również winnicy, gdzie można się o takie środki ubiegać, co jeszcze
z obecnej perspektywy, jak również, co w przyszłej perspektywie się pojawi i takie
wsparcie również Pan Marszałek Olgierd Kustosz zadeklarował, żeby właśnie nasz
przedsiębiorca mógł pop takie środki sięgnąć. To tyle i  Pan radny Stasiak, udział
w Nadzwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników. Nazwa nadzwyczajne nie oznacza
niczego nadzwyczajnego wynika, po prostu z kodeksu spółek handlowych, jest to
spotkanie wszystkich wspólników i na tym spotkaniu odbyło się odwołanie jednego
z przedstawicieli  udziałowców,  czyli  Narodowego  Funduszu  Środowiska
i Gospodarki Wodnej zmiana po prostu przedstawiciela z jednego, czy inna osoba
została przez Narodowy Fundusz wskazana do reprezentacji spółki w pracach Rady
Nadzorczej Spółki i to tego dotyczyło nadzwyczajne walne zgromadzenie. 

Nie zgłoszono więcej zapytań do przedstawionej  informacji z bieżącej działalności
Burmistrza Pyrzyc.

Do punktu 4 porządku
Interpelacje i zapytania Radnych składane na piśmie.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Panie  Przewodniczący,
Pani  Burmistrz,  Szanowni  Państwo,   dziękuję  za  rzeczowe  odpowiedzi  na
poprzednie interpelacje i tylko zapytanie chciałem złożyć.

Uprzejmie  proszę  o  udzielenie  informacji  na  temat  podań  dotyczących
wymiany  i  naprawy  budowy  oświetlenia  ulicznego  na  terenie  Gminy  Pyrzyce,
złożonych w roku 2020  i  2021  wraz  z szacunkowymi nakładami  koniecznymi do
poniesienia przy danych zadaniach. Jednocześnie proszę o udzielenie informacji, czy
zgodnie  z  odpowiedzią  na  złożoną  przeze  mnie  w  grudniu  2019  r.  interpelacje
w sprawie  konieczności  budowy  oświetlenia  na  długości  170  metrów  przy  ulicy
Kwiatowej została przeprowadzona analiza w zakresie możliwości jej realizacji, czy
została  dopisana  do  listy  oczekujących  zadań?  Dziękuję  bardzo.  (Zapytanie  na
piśmie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu).

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mirosław  Stasiak –  Pani  Burmistrz,  Panie
Przewodniczący, Szanowni Państwo, ja mam jedno zapytanie.
W nawiązaniu do pisma z dnia 22 lutego 2021 roku oraz udzielonej na to zapytanie
odpowiedzi  z  dnia  4  marca  o  numerze  GKŚiR-34021.2021  informujemy,  że  po
szczegółowej  analizie  załączonej  do  odpowiedzi  faktur  za  odbiór  odpadów
wystawionych  Gminie  Pyrzyce  przez  PPK  Spółka  z  o.o.  i  porównaniu  ich
z przedstawianymi radnym danych w uzasadnieniach projektów uchwał w sprawie
zmian stawek  za  wywóz nieczystości,  pojawiły  się  rozbieżności.  Polegają  one  na
innych danych dotyczących kosztów obsługi  systemu odbioru odpadów. Różnice
kształtują się w sposób następujący:
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1) w 2018 roku kwota kosztów obsługi wynikająca z faktur wynosi 2.168.050 zł,
natomiast  w  uzasadnieniu  projektu  uchwały  ze  stycznia  2021  roku  koszt
funkcjonowania systemu podano jako 2.478.243,63 zł różnica to 310.193,63 zł,

2) w 2019 roku kwota kosztów obsługi wynikająca z faktur wynosi 3.235.337,88
zł, natomiast w uzasadnieniu projektu uchwały ze stycznia 2021 roku koszt
funkcjonowania systemu podano jako 3.562.273,29 zł, różnica to 326.935,41 zł,

3) w 2020 roku kwota kosztów obsługi wynikająca z faktur wynosi 3.704.789,46
zł, natomiast w uzasadnieniu projektu uchwały ze stycznia 2021 roku koszt
funkcjonowania systemu podano jako 4.167.563,01 zł różnica to 462.773,55 zł. 

Rozbieżności również występują, jeśli chodzi o wartość kosztów administracyjnych.
W uzasadnieniu  uchwał  podawano,  że  koszty  administracyjne  systemu wynoszą
206.000 tymczasem w piśmie Pani  Burmistrz  z dnia 4 marca 2021 roku określone
zostały w wysokości w 2018 roku na 141.247,42 zł, w 2019 roku jako 162.690,32 zł
i w 2020 roku jako 183.588, 46 zł. 
Podkreślić  należy,  że  gdyby  nawet  ująć  w  kosztach  całkowitych  koszty
administracyjne  i  tak  występuje  różnica.  Prosimy  zatem  o  wyjaśnienie  tych
rozbieżności.

Ponadto  zwracam  uwagę  na  fakt,  iż  nie  otrzymaliśmy  pełnych  danych
odnośnie  liczby  gospodarstw  domowych  na  terenie  Gminy  Pyrzyce  w  celu
rozważenia  możliwości  wprowadzenia  opłat  od  ilości  osób  zamieszkałych  w
nieruchomościach.  Jako  radni  nie  mamy  możliwości  uzyskania  danych  o  ilości
gospodarstw  domowych  w  spółdzielniach  mieszkaniowych,  wspólnotach,  w
placówkach  szkolno-wychowawczych  i  domach  pomocy  społecznej.  Dziękuję.
(Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu).

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk -  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,   Drodzy  Radni,  nie  interpelacje  tylko  trzy
zapytania.

1) zwracam  się  z  zapytaniem  do  Pani  Burmistrza  o  udzielenie  informacji
odnośnie  postępów  prac  dotyczących  ponownego  zamontowania  syreny
alarmowej w miejscowości Pstrowice.

Uzasadnienie,  na sesji  ostatniej  w dniu 25 lutego 2021 roku radni  debatowali  na
temat trzyletniej  bezczynności w ponownym zamontowaniu syreny alarmowej  na
budynku remizy strażackiej w miejscowości w Pstrowice. Przypominam, iż zgodnie
z  ustawą  o zarządzaniu  kryzysowym  do  zadań  Burmistrza  należy  nadzór  nad
funkcjonowaniem wyżej wymienionego systemu, czyli wykrywania i alarmowania
oraz  systemu  wczesnego  ostrzegania  ludności.  Chyba  nikomu  nie  muszę
przypominać,  iż  zamontowanie  przedmiotowej  syreny  alarmowej  w  sposób
znaczący  wpłynie  na  poprawę  stanu  bezpieczeństwa  w  miejscowości  Pstrowice.
(Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 8 do protokołu).

2) Zapytanie  odnośnie  udzielenia  informacji  dotyczących  sposobu  realizacji
pisma  mieszkańców  wspólnoty  mieszkaniowej  Gestor  Pyrzyce  ul.  ks.
Bogusława 4 i pismo jest datowane na dzień wpływu 10 czerwca 2020 roku.
Mieszkańcy wyżej wymienionego bloku w dniu 10 czerwca 2020 roku złożyli
pismo  do  Pani  Burmistrz  z  prośbą  o  wyrażenie  zgody  na  wykonanie
oznaczenia poziomego na drodze wewnętrznej działka drogowa nr 190/20 tak
zwanej  koperty  umożliwiającej  dojazd  mieszkańcom  oraz  służbom
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ratowniczym.  Ponadto  w  piśmie  tym  mieszkańcy  zwrócili  się  z  prośbą  o
użyczenie przedmiotowej działki przez gminę. (Zapytanie na piśmie stanowi
załącznik Nr 9 do protokołu).

3) Zapytanie, w ostatnim okresie czasu do Pani Burmistrz i do Rady Miejskiej
wpłynęło  pismo  jednej  Pani  dotyczące  utwardzenia  alejek  na  nowym
cmentarzu w Pyrzycach. Jaki jest stan cmentarza w tym miejscu każdy, kto
uczestniczy w ostatnich ceremoniach pogrzebowych widzi i mam pytanie, czy
zadanie  te  zostanie  ujęte  w  planach  inwestycyjnych  w  przyszłości?
(Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu). Dziękuję bardzo.

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski –  Panie
Przewodniczący, Pani Burmistrz, koledzy i koleżanki radne, mam interpelację i dwa
zapytania.

1) Rozpocznę  od  interpelacji.  Mając  na  uwadze  poprawę  bezpieczeństwa
mieszkańców Miasta i Gminy Pyrzyce, proszę o przeprowadzenie przeglądu
przejść dla pieszych na terenie Gminy w celu ich doświetlenia. Jak pokazuje
sytuacja  choćby  przejść  dla  pieszych  w  mieście  Pyrzyce  są  one  słabo
oświetlone,  co  stwarza  sytuacje  niebezpieczne  zarówno  dla  osób
korzystających jak i dla kierowców. (Interpelacja na piśmie stanowi załącznik
Nr 11 do protokołu).

2) Zapytanie, w związku z licznymi skargami mieszkańców posesji położonych
w sąsiedztwie parku Złotej Rybki proszę o informację na temat skuteczności
kamery  monitoringu  miejskiego  zainstalowanego  w  wyżej  wymienionym
parku odnośnie ilości wykrytych sprawców niszczenia mienia i zaśmiecania.
Chcę  zaznaczyć,  że  do  incydentów  dochodzi  w  godzinach  wieczornych
i w późnych godzinach wieczornych. (Zapytanie na piśmie stanowi załącznik
Nr 12 do protokołu).

3) Proszę  również  o  udzielenie  informacji  odnośnie  ilości  zawartych  umów
o pracę przez jednostki ochotniczej straży pożarnej znajdujące się w krajowym
systemie ratunkowo- gaśniczym z rozbiciem na poszczególne jednostki wraz
z wskazaniem źródła ich finansowania oraz jakich dotyczą stanowisk i funkcji.
(Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 13 do protokołu). Dziękuję.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Szanowni  Państwo,  Wysoka  Rado.
Chciałbym złożyć dwie interpelacje:

1) Pierwsza dotyczy planowanego remontu budynku po byłym pogotowiu
w Pyrzycach przy ulicy Jana Pawła w celu przystosowania tego obiektu do
potrzeb Domu Seniora, tzw. Domu Seniora. Obecnie nie rozpoczęto prac
projektowych ze względu na to, że nie dokonany został wybór projektanta,
o czym wiemy z odpowiedzi  na interpelacje,  jaką Pani  złożyła jednemu
z radnych i w związku z tym, że tak powiem, tym przestojem chciałbym
zapytać,  czy  wykonana  była  analiza  budowlana  pod  względem  stanu
budynku ze względu na fakt, iż od kilkudziesięciu lat jest on nieużywany,
w  jakim  on  jest  stanie  i  czy  nie  grozi  nam  w  związku  z  tym,  że  po
dokonaniu remontu będą pojawiać się problemy? Oraz czy była analiza
wykonywana pod względem kosztów dostosowania budynku do potrzeb
Domu Seniora z uwzględnieniem osób niepełnosprawnych i porównania
tych kosztów z możliwością wybudowania nowego budynku. Chodzi o to,
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co  jest  bardziej  opłacalne,  czy  taka  analiza  była  robiona?  Chciałbym
zwrócić uwagę,  że obecnie coraz większą właśnie uwagę zwraca się na
działania zmierzające do zapewnienia dostępności obiektów użyteczności
publicznej  dla  osób  ze  szczególnymi  potrzebami  w  tym  osób
niepełnosprawnych i seniorów oczywiście. W związku z tym, czy bardziej
opłacalnym nie byłoby pokuszenie  się  o  budowy nowego budynku niż
remontowanie tego istniejącego? (Interpelacja na piśmie stanowi załącznik
Nr 14 do protokołu).

2)  Druga  interpelacja  dotyczy  drogi  między  Pyrzycami  a  Nowielinem.
Mieszkańcy Nowielina zgłaszają od jakiegoś czasu problem związany z tą
drogą  gruntową prowadzącą  z  Nowielina  do  Pyrzyc  wzdłuż  zbiornika
Sicina 1 jak się nie mylę. Jesienią i zimą prowadzone były tam prace rolne
w ich wyniku droga została w znacznym stopniu uszkodzona, zniszczona.
Co prawda po ustaniu mrozów prowadzone były roboty które poprawiły
stan drogi jednak nie jest on taki, jak był przed zniszczeniem nie w pełni
został  przywrócony  do  stanu  poprzedniego.  Zarówno  część  gruntowa
drogi  utwardzonej  żużlem  jest  nierówna,  ale  też  i  połączenie  części
zabytkowej drogi - bruku, tam jest bruk przy zbiegu z drogą powiatową
we  wsi  jest  niewłaściwie  naprawiona  gdyż  uzupełniona  jest  tłuczniem
tymczasem przed pracami rolnymi zjazd z drogi powiatowej był w bardzo
dobrym  stanie.  Asfalt  połączony  był  bezpośrednio  z  zabytkowym
kamieniem wyglądało to dobrze nie tylko było funkcjonalne dobrze, ale
też  i  wizualnie  dobrze  wyglądało.  W związku  z  powyższym  proszę  o
udzielenie  odpowiedzi,  czy  podejmowane  będą  jeszcze  działania
zmierzające  do poprawienia  stanu drogi  przez  właścicieli  sąsiadujących
pól  z  tą  drogą? I podkreślić  należy,  że  droga ta  użytkowana jest  przez
mieszkańców jako alternatywna droga do wojewódzkiej w szczególności
korzystają z tej drogi osoby poruszające się na rowerach.  (Interpelacja na
piśmie stanowi załącznik Nr 15 do protokołu). Dziękuję bardzo.

Nie wniesiono więcej zapytań i interpelacji.

Do punktu 5 porządku
Informacja  z  wykonania  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania
Narkomanii w 2020 r. wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2020 r.
(Druk Nr 303/21).

Informacja stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  17  do

protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Informacja  przedstawiona  Radzie  jest
bardzo  obszerna,  szczegółowa,  są  opisane  wszystkie  działania  instytucji,  które
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zajmują  się  problemem  profilaktyki,  jak  również  rozwiązywania  problemów
alkoholowych,  tematem,  przepraszam  nie  problem  i  myślę,  że  tutaj  wszystko
wypisaliśmy,  jeżeli  chodzi  o  każdą  instytucje,  czy  działalność  każdego  ze
stowarzyszeń,  czy  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych
bardzo szczegółowo, więc ja nie będę tego ani powtarzać, ani czytać. Ja tylko mogę
podziękować  właśnie  i Stowarzyszeniu  Klubu  Abstynenta  Krokus,  które  mimo
pandemii, bo jak wiemy to był rok 2020 początek pandemii od marca, jak również
Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych,  Ośrodkowi  Pomocy
Społecznej  w Pyrzycach,  Straży  Miejskiej  w  Pyrzycach  i  wszystkim  innym
instytucjom,  które  tutaj  w ramach tych prac  realizowały  swoje  zadania  za  to,  że
mimo  pandemii  realizacja  tych  zadań się  odbywała.  Myślę,  że  nawet  mogłabym
powiedzieć, że bezproblemowo, jeżeli są pytania to bardzo proszę.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk –  Pani
Burmistrz,  ja  chciałem  tylko  podziękować,  bo  zrobiłem  to  na  komisji,  złożyłem
podziękowania na ręce  Pani  Burmistrz  dla  pracowników, którzy zajmują  się  tym
zagadnieniem  w  gminie  i  tutaj  chciałbym  też  publicznie  bardzo  serdecznie
podziękować za wkład wniesiony w nakłady pracy w tak trudnym okresie. I bardzo
prosiłbym, żeby ten wysoki  poziom utrzymywali  w najbliższych latach.  Dziękuję
bardzo.

Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel – Ja mam taką uwagę techniczną do Pana
Przewodniczącego  Rady  i  do  Pana  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu,  żeby
w każdym następnym kolejnym punkcie  tam,  gdzie  są  wymagane opinie  komisji
wypowiedział Pan Przewodniczący Komisji Budżetu regułkę, iż Komisja Budżetu nie
wypracowała opinii z uwagi na to, iż nie odbyła się.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Ja  myślę,  żeby  nie
przedłużać to Pan Przewodniczący będzie mógł to powiedzieć.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Dziękuję  bardzo  ja  tutaj  podejmę
odpowiednią decyzję w tej sprawie jako prowadzący.

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski –  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  Wysoka  Rado,  ja  mam  pytanie  odnośnie
sprawozdania finansowego.
Chciałbym się dowiedzieć z tych zadań odnośnie działania przeciw alkoholizmowi
tej
profilaktyki  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  jest  zakup  usług
remontowych.  Chciałbym  się  dowiedzieć,  co  było  remontowane,  czy  to  były
remontowane  w  świetlice  środowiskowe,  czy  posiadamy  takowe  i  skąd  jest  ta
różnica, że zaplanowane było ponad 500.000 zł, a zostało wydany 452 i czy nadal z
tego działania również jest sponsorowanie klubów piłkarskich, bo tej informacji nie
ma.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Jak nie ma, są na stronie 9.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Jeżeli jest odpowiedź to proszę wskazać,
w którym miejscu. 

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków i  Petycji  -  Damian Błażejewski – Proszę mi
pokazać, gdzie jest.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Wspieranie pozalekcyjnych zajęć sportowo
- profilaktycznych.

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji - Damian Błażejewski – Ale to są kluby
szkolne mi chodzi  o istniejące kluby, inne piłkarskie.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Które kluby piłkarskie jeszcze?

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji - Damian Błażejewski – To jest tutaj
UKS  Opty  Pyrzyce,  UKS  Olimp,  Orlik  Brzesko,  to  są  kluby,  które  są  po  prostu
szkolnymi  klubami,   a  mi  chodziło  o  kluby  działające,  na  przykład  Akademia
Piłkarska Sokół.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Ale  mamy  na  stronie  sprawozdania
finansowego, dotacje celowe z budżetu jednostki samorządu terytorialnego 37.000. 

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski –  To  tylko
wystarczyło powiedzieć, to mi wystarczy.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Bardzo się cieszę, że wystarczy.

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji  -  Damian Błażejewski – Chodzi mi
tylko jeszcze o zakup usług remontowych.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Zakup usług remontowych to zadanie było
przyjmowane,  Państwo  przegłosowaliście  wskazywałam  remont  świetlicy
w Żabowie, w Nieborowie i jak dobrze pamiętam jeszcze jedna świetlica - Pstrowice,
tak to  uzasadniałam tym,  że  tam funkcjonują  świetlice  środowiskowe,  wymagają
remontu  i  na  remonty  tych  świetlic,  które  zostały  przeprowadzone  i  skończone
zostały przekazane te środki finansowe. Natomiast, co jeszcze było pytaniem?

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków i  Petycji  -  Damian Błażejewski –  Odnośnie
zakupu usług remontowych i odnośnie tam klubów piłkarskich, czyli rozumiem, że
to  już wszystko,  tak? Czy ktoś  chciałby zabrać  jeszcze  głos  w dyskusji?  Może ja
poproszę o głos. 
Pani Burmistrz, ja tylko chciałem spytać, bo tutaj w tych dotacjach bardzo duża jest
przewaga klubów sportowych,  które  ubiegają  się  i  otrzymują  dotacje,  oczywiście
Klub Krokus  również  otrzymuje,  czy to  wynika z  faktu,  że  nie  ma u  nas  takich
stowarzyszeń, które zajmowałyby się sprawami takimi związanymi z terapeutyką,
z psychologią,  czy też z innych przyczyn. Bardzo duży nacisk jest na środowiska
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sportowe, oczywiście słusznie, natomiast nie ma tak powiedzmy z innych dziedzin,
czy znacznie jest ich mniej z czego to wynika?

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Głównym stowarzyszeniem, które zajmuje
się takim wspieraniem, jest Stowarzyszenie Klub Abstynenta Krokus i poprzez klub
właśnie, który posiada własne pomieszczenia, gdzie zatrudniani są psychologowie
i terapeuci,  jak  również  przy  Ośrodku  Pomocy  Społecznej  to  takie  wsparcie  jest.
Natomiast, jeżeli chodzi o klub sportowy, no to Klub Sportowy Sokół, który dziś też
jest  już  w połączeniu,  bo  wcześniej  była  to  też  Akademia  Sokoła,  takie  też  były
rozmowy, jest to ponad 200 dzieci i te środki mają być skierowane przede wszystkim
do młodzieży,  bo na tym polega profilaktyka,  żeby właśnie sport  powodował to,
żeby dzieci i młodzież nie ciągnęło może do uzależnień, czy w stronę odciągnięcia od
tego  typu  problemów.  Więc  jak  najbardziej  środki  z  dotacji  powinny  być
przekazywane w szczególności  dla  dzieci  i  młodzieży,  a  tam, gdzie są  problemy,
jeżeli mówimy o osobach dorosłych to jak najbardziej jest to Klub Krokus.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Tutaj  nie  przewidujemy  głosowania,
przyjmowania tej informacji.

Do punktu 6 porządku
Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  zadań  z  zakresu  wspierania

rodziny za 2020 r. oraz potrzeby związane z realizacją zadań w 2021 r.
(Druk Nr 301/21).

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  19  do

protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Jeżeli chodzi o informację sprawozdanie z
realizacji  zadań  wspierania  rodziny  za  rok  2020,  to  zadanie  realizuje  Ośrodek
Pomocy  Społecznej  w  Pyrzycach  są  to  zadania  skierowane  do  rodzin,  które
potrzebują  wsparcia,  jeżeli  chodzi  o  pomoc  asystenta,  jak  również  osoby,  czy
młodzież opuszczająca placówki, czy domy dziecka i skierowane także tam wsparcie
dla osób, które takiej pomocy potrzebują i również finansowanie, też finansowanie
po opuszczeniu tych osób domu dziecka, po osiągnięciu pełnoletności, więc tutaj też
dość szczegółowo są opisane te wszystkie zadania i  też uważam, że te wszystkie
zadania  wykonywane  są  w  sposób  wzorowy.  Są  to  zadania  zlecone,  które
realizujemy właśnie poprzez Ośrodek Pomocy Społecznej.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk -  Panie
Przewodniczący, Pani Burmistrz, tak samo jak w punkcie, tutaj też chciałbym bardzo
podziękować wszystkim pracownikom OPS-u i osobom, które zajmują się realizacją
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tego programu za wkład wniesiony w rozwój jak również pomoc tym rodzinom.
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Panie  Przewodniczący,
Pani  Burmistrz,  ja  tylko  a  propos  tego,  że  to  jest  tematy  dotyczące  wspierania
rodziny,  znajdujemy  się  w  sytuacji  jak  wiemy  epidemii  i  widać  też,  że  gmina
prowadzi działania w postaci możliwości pomocy psychologicznej przez telefon to
myślę też, że to jest rzecz wpisująca się w rodzinę i też bardzo dziękuję, że to jest
pilnowane i  cieszę  się,  że taka możliwość u nas  w gminie również jest,  dziękuję
bardzo.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Poddał  pod  głosowanie  przyjęcia
sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 r. (Druk Nr
301/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Sprawozdanie zostało przyjęte.

Do punktu 7 porządku
Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Przedszkola

Publicznego nr 3 z Oddziałem Integracyjnym w Pyrzycach do zawarcia
umowy użyczenia na okres 7 lat, części działki nr 27/2 z obrębu 0006
miasta  Pyrzyce  ze  Stowarzyszeniem  COOLTURALNI  z  siedzibą
w Pyrzycach (Druk Nr 302/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  21  do

protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Upoważnienie jest na okres 7 lat, ponieważ
tyle obejmuje, będzie obejmowała trwałość projektu, o który wystąpi Stowarzyszenie
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COOLTURALNI poprzez naszą lokalną grupę działania WIR i tam będzie możliwość
pozyskania środków właśnie na stowarzyszenie poprzez Stowarzyszenie,  bo tutaj
jest
finansowanie 100%, gdyby gmina miała o takie środki sięgnąć, to wsparcie byłoby
63,63 i tutaj bardzo serdecznie dziękuję dla wszystkich członków Stowarzyszenia, ale
przede wszystkim dla Pani (...) za to, że po moich rozmowach i prośbach, czy byłaby
możliwość,  żeby  Stowarzyszenie  COOLTURALNI  wystąpiło  o  takie  pieniądze,
żebyśmy mogli doposażyć plac zabaw w Przedszkolu nr 3 przy ulicy Narutowicza
o jeden duży element, z którego będą korzystały dzieci z przedszkola numer 3. Taką
zgodę  po  rozmowach  otrzymaliśmy  i  ta  pierwsza  procedura  przed  złożeniem
wniosku to  jest  właśnie  użyczenie  części  terenu,  tu  Państwo macie  wskazane na
mapce, jaka to jest część, na której stanie ta część nowego placu zabaw i po złożeniu
wniosku i otrzymaniu środków finansowych zostanie on wybudowany, a następnie
przekazany do utrzymania dla przedszkola i po siedmiu latach Stowarzyszenie może
przekazać ten plac zabaw dla przedszkola już jako własność.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Przedszkola  Publicznego  nr  3  z  Oddziałem
Integracyjnym w Pyrzycach do zawarcia  umowy użyczenia  na okres  7 lat,  części
działki nr 27/2 z obrębu 0006 miasta Pyrzyce ze Stowarzyszeniem COOLTURALNI
z siedzibą w Pyrzycach (Druk Nr 302/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Uchwała Nr XXXIV/242/21 stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

Do punktu 8 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne

nabycie  nieruchomości  od  Krajowego  Ośrodka  Wsparcia  Rolnictwa
Oddziału Terenowego w Szczecinie (Druk Nr 298/21).
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – W związku z faktem, że chcemy wystąpić
do KOWR-u Oddział Terenowy w Szczecinie właśnie o odcinek, czyli działkę 128/6,
która będzie stanowiła poszerzenie pasa drogi to jest działka drogowa 129, mamy
taką możliwość, żeby móc poszerzyć tą drogę, z której korzystają przede wszystkim
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rolnicy, dlatego potrzebna jest zgoda Rady. Następnie będziemy składać wniosek do
KOWR-u o przejęcie nieodpłatne tego odcinka, tej działki.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości  od Krajowego
Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddziału Terenowego w Szczecinie (Druk Nr 298/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Uchwała Nr XXXIV/243/21 stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

Do punktu 9 porządku
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy i miasta Pyrzyce - VII edycja zmian (Druk Nr 300/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc  -  Marzena Podzińska – Zmiany studium związane są z tym, że
chcemy przystąpić do zmiany planów, które wymagają pilnych zmian, będą to trzy
plany,  my  Państwu  pokazujemy  cały  obszar  Studium,  ale  z  tego  obszaru  będą
wyodrębnione trzy plany, które należy zmienić od ulicy Żwirki i Wigury poprzez
ulicę  Kościuszki,  ulicę  Mickiewicza,  Słowackiego,  w  części  ulicy  Wiosennej,
Stargardzkiej tak jak był wcześniej też wyprowadzany plan, ale zanim przystąpimy
do  zmiany  planu  musimy  dokonać  zmiany  w  studium,  który  jest  takim  można
powiedzieć  kierunkowskazem  do  tego,  żeby  następnie  plan  uchwalać  i  tutaj
potrzebujemy  zmian  w  zakresie  właśnie  wyznaczenia  terenów  pod  funkcję
zabudowy  mieszkaniowej,  strefy  działalności  produkcyjno-usługowej,  realizacji
obiektów  edukacyjnych,  szkoleniowych,  konferencyjnych  i  hotelowych  wraz  z
infrastrukturą  i  wyznaczenia  terenów  rekreacyjnych,  sportowych,
ogólnodostępnych,  a  także  infrastruktury  technicznej  w  tym  komunikacji.  W
związku  z  tym,  że  to  studium  jest  starym  dokumentem,  dlatego  wymagane  są
najpierw zmiany studium, a później przystąpienie do planu.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Panie  Przewodniczący,
Pani Burmistrz, rozumiem, że jeśli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego
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na teren  w okolicach  Osiedla  przy  ulicy  Mickiewicza,  który  tam jest  i  gdzie  jest
zmiana  studium,  to  rozumiem,  że  tam  uwagi  były  odnośnie  tego  planu,  to  jest
pierwsze pytanie. Natomiast drugie pytanie, czy jeżeli już przystępujemy właśnie do
zmiany studium to czy na najbliższą przyszłość planowane jest również dokończenie
planu zagospodarowania przestrzennego,  jeśli  chodzi  o  mury obronne,  mówię tu
o zachodniej  części  obrębu  8,  czyli  tam  jest  ulica  Szkolna  i  ulica  Zabytkowa.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Jeżeli  chodzi  o  pierwsze  pytanie,  to
oczywiście zmiany wynikają przede wszystkim z zmiany planów, które są wynikiem
tego,  że plany były uchwalone kilkanaście  lat  temu i  dzisiaj  wymagają zmian na
wniosek mieszkańców, jak również tych tematów i spraw, które my jako urząd i jako
gmina  widzimy  i  gdzie  wiemy,  że  te  zmiany  planów  są  konieczne,  aby  mogły
rozwijać się nowe inwestycje, abyśmy mogli uporządkować złe jakby określenia w
poprzednich planach, czy dojazdów, czy obszarów właśnie usług, mieszkalnictwa
wskazanego. Dzisiaj są to tereny w części objęte planem, w części nie objęte planem,
bo są to takie odcinki, więc chcemy to uporządkować i stąd jest właśnie ta zmiana
studium. Podzielona jest ona na 3 plany. Jeżeli chodzi o ulicę Szkolną i Zabytkową
jest pytanie, czy tam będzie zmiana planu, tak? 

Przewodniczący K. Budżetu - Remigiusz Pajor-Kubicki – Już mówię, tam sytuacja
wygląda tak, że w tym planie, który obecnie jest jeszcze przygotowywany. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Mówi Pan o ósemce? 

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Tak  na  część  obrębu  8,
natomiast jeśli chodzi o zachodnią część tego obrębu to jest też na kilku działkach
plan, część działek zostaje bez planu, więc jeżeli przyjęty zostanie już ten plan na
ósemkę, który jest teraz procedowany to dobrze by też było dokończyć cały obręb
ósmy. 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Ja powiem Panu tak, dobrze by było w
ogóle dokończyć wszystkie, więc idziemy jakoś tam po kolei i po kolei robimy te
zmiany planów. Jak widzimy jest ich dość dużo w ostatnich latach, więc staramy się
uporządkować wszystko. Myślę, że do tego również dojdziemy.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Szanowni  Państwo,  Wysoka  Rado,  no
właśnie  tu  ja  też  chciałbym dołączyć  do  tego  pytania,  Pani  Burmistrz,  bo  trochę
jednak dziwnie  to  wygląda  i  gdzieś  przy  procedowaniu,  przy  podejmowaniu tej
uchwały  w sprawie  uchwalenia  właśnie  planu zagospodarowania  przestrzennego
dla  obrębów,  w  ramach  murów  generalnie,  jeżeli  chodzi  o  ósemkę,  teren  został
pominięty. No tak jakbyśmy całościowo mieli sprawę Starego Miasta, że tak powiem
planem  załatwioną,  natomiast  ten  teren  ulicy  Szkolnej  to  jest  pominięty  i  ulicy
Zabytkowej z tego co pamiętam i trochę tak dziwnie to wygląda, więc z czego to
wynika?

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Nie  odpowiem  Panu  teraz  z  czego  to
wynika,  jeżeli  będę  miała  taką  informację  od  pracowników  to  na  pewno  przy

21



uchwalaniu planu ósemki, a myślę,  że będzie to w kwietniu, do tematu wrócimy
i wtedy odpowiem.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Dobrze,  to rozumiem, miałem zadać to
pytanie już wcześniej, ale gdzieś tam w wyniku różnych sytuacji umknęło to, więc po
prostu w kwietniu wrócimy do tego zagadnienia.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Pyrzyce - VII edycja
zmian (Druk Nr 300/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Uchwała Nr XXXIV/244/21 stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

Do punktu 10 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na
terenie Gminy Pyrzyce na 2021 r. (Druk Nr 304/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Program  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi jest przedkładany Radzie rok rocznie, na każdy rok jest to nowy plan,
ale w tym planie mamy utrzymane podmioty, które tutaj z nami współpracują, więc
jeżeli  chodzi  o  schronisko  mamy  tutaj  schronisko  fundacji  "Zawsze  Razem"  z
siedzibą  w  Trzciance.  Jeżeli  chodzi  o  gabinet  weterynaryjny,  jest  to  gabinet
weterynaryjny Olszewska Wioletta ul. Warszawska i gospodarstwo rolne, które musi
być wskazane to jest gospodarstwo rolne Krzysztof Posyniak. Oczywiście Państwo
macie opisane, znacie i widzicie te wszystkie zadania, które są i są również w tym
planie,  w programie zaplanowane środki  finansowe na realizację  tego programu.
Łącznie  jest  to  114.000  i na  odławianie,  i  zapewnienie  schronienia  bezdomnym
zwierzętom jest to 113.500 zł i zakup karmy dla kotów wolnożyjących, a także zakup
tabletek antykoncepcyjnych w celu zmniejszenia populacji 500 zł.
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Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  28  do

protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady  - Mirosław Stasiak – Ja mam pytanie nie konkretnie do
tego  programu  opieki  nad  zwierzętami,  bo  on  jest  jak  najbardziej  słuszny  i
potrzebny,  mam tylko  pytanie,  co  do  poprzedniego  roku,  czy  w skali  roku tych
zwierząt, które oddajemy do schronisk jest to duża skala, czy mała skala?

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Nie umiem Panu odpowiedzieć, nie mam
tego w głowie w tym momencie.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Czyli rozumiem odpowiedź do radnego
trafi po przeanalizowaniu ewentualnie tego tematu, jaka liczba? 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska - Radny może zwrócić się z takim pytaniem
do  wydziału  i  na  pewno  taką  informację  otrzyma,  od  Pani  kierownik  wydziału
otrzyma taką informację.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce na 2021 r. (Druk Nr
304/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Uchwała Nr XXXIV/245/21 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.
Do punktu 11 porządku

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości niezabudowanej (Druk Nr 306/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Ja  powiem  tutaj  od  razu  o  dwóch
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uchwałach, ponieważ są to dwie działki obok siebie i nie będę już w drugiej uchwale
wprowadzać. Pierwsza działka, czyli 490/1, czyli pierwsza uchwała, jest to sprzedaż
tej  nieruchomości  w  trybie  przetargu  ograniczonego  do  sąsiadujących
nieruchomości. Natomiast druga działka 490/2 jest to sprzedaż w trybie przetargu
nieograniczonego, ponieważ jest dostęp do drogi i tutaj już każdy może ubrać udział
w tym przetargu. Są to dwie działki gminne i jeżeli chodzi o pierwszą działkę i drugą
działkę pojawiają się osoby chętne, które chciałyby takie działki zakupić. 

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski -  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  mam  pytanie,  bo  Pani  powiedziała,  że  na
powiększenie  działek  sąsiednich.  Z  informacji  uzyskanych to  zainteresowani  byli
właściwie  współwłaściciele  działki  bodajże  przy  posesji  nr  (...),  przy  ulicy
Warszawskiej, ciężko odczytać numer działki, tam jest trzech współwłaścicieli. Czy
ten przetarg nieograniczony to będzie tylko i wyłącznie dla właścicieli lokalu przy
ulicy Warszawska (...), czy również sąsiedzi?

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Do wszystkich sąsiednich, powiedziałam
ograniczony do wszystkich sąsiadów.

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski -  Czyli  jak
będzie zainteresowanie pięciu to będzie podzielona działka?

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Jak będzie pięciu, którzy są sąsiadami to te
pięć osób właścicieli może przystąpić do tego przetargu ograniczonego.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej
(Druk Nr 306/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Uchwała Nr XXXIV/246/21 stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

Do punktu 12 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż

nieruchomości niezabudowanej (Druk Nr 307/21).
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski -  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  koledzy i  koleżanki radne.  Zgodnie z załączoną
mapą  na  działce  jest  klasoużytek  BP,  więc  jest  uproszczona  procedura  odnośnie
zabudowy  tej  działki.  Chciałbym  się  dowiedzieć,  czy  mamy  operat  szacunkowy
wartość  tej  działki,  jak  ona  jest   wyceniona,  bo  wydaje  mi  się,  że  tą  informację
powinniśmy  uzyskać,  dlatego  że  nie  jest  to  zwykły  grunt  rolny,  którą  tam cenę
znamy  w  różnego  rodzaj  rozporządzeniach,  natomiast  jest  to  typowa  działka
budowlana, więc chyba wypadałoby zrobić operat, wycenić ją i sprzedać za godziwe
pieniądze, tym bardziej, że będzie tutaj skrócona procedura odnośnie zabudowy tej
działki.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Panie radny, za każdym razem tak wygląda
sprzedaż działek, nie mile byłaby widziana tylko jest to obowiązek i konieczność, ale
dopiero po uchwale Rady Miejskiej, kiedy jest zgoda na sprzedaż, wtedy jest dalsza
procedura, a tą procedurą jest oszacowanie działki.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej
(Druk Nr 307/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Uchwała Nr XXXIV/247/21 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.

Do punktu 13 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  kolejnych  umów  najmu

i dzierżawy  nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Pyrzyce
(Druk Nr 299/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie  zawarcia  kolejnych umów najmu i  dzierżawy nieruchomości
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 299/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (3)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik, Mariusz Szymkowicz

Uchwała Nr XXXIV/248/21 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę.

Przerwa od godz. 14:48 do godz. 15:08
Po przerwie:

Do punktu 14 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej

upamiętnienia postaci Dawida Altera Kurzmanna poprzez nadanie Jego
imienia ulicy, skwerowi, placowi, rondu lub parkowi (Druk Nr 305/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  37  do

protokołu.

Przewodniczący  K.  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  -  Damian  Błażejewski –  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  przedstawiam  uchwałę  w  sprawie  rozpatrzenia
petycji  dotyczącej  upamiętnienia  postaci  Dawida  Altera  Kurzmanna  poprzez
nadanie Jego imienia ulicy, skwerowi, placowi, rondu lub parkowi na terenie miasta
ewentualnie  na  terenie  gminy  Pyrzyce.  Podczas  obrad  komisji  zapoznaliśmy  się
z postacią, tak jak napisaliśmy w uzasadnieniu, uważamy że Dawid Alter Kurzmann
jest człowiekiem godnym uhonorowania Jego osoby poprzez nadanie imienia ulicy,
czy  skwerowi,  jednak  w  czasie  komisji  podjęliśmy  decyzję,  żeby  taką  sprawę
skierować  do  Pani  Burmistrz,  która  jest  dysponentem  gruntów  gminnych,  jeżeli
wskaże miejsce,  które można, któremu można by było nadać imię Dawida Altera
Kurzmanna,  myślę,  że Rada Miejska w Pyrzycach będzie  za  nadaniem takowego
imienia, dziękuję bardzo.
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Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Panie  Przewodniczący,
Pani  Burmistrz,  Szanowni  Państwo,  przyznam  szczerze,  że  co  do  tego
rozstrzygnięcia  mam  wątpliwości.  Zapoznałem  się  też  z  pismem,  które  zostało
skierowane  przez  Polański  fondation  bodajże,  zapoznałem  się  z  pismem,
zapoznałem się z biografią Pana Kurzmanna, w której jest ujęte, że Pan Kurzmann
był nazywany krakowskim Korczakiem i o ile, jeśli chodzi o osobę Janusza Korczaka
to bym nie miał wątpliwości, że taka nazwa jeśli jest zawnioskowana to powinna
zostać nadana, ponieważ Janusz Korczak jest osobą wybitną, szczególnie jeśli chodzi
o  kwestie  podejścia  pedagogicznego,  o  kwestie  rozwoju  szkolnictwa,  zwrócenia
uwagi  na  problemy młodych ludzi  i  jest  to  docenione  rzeczywiście  na  poziomie
krajowym, docenione jest to również w Pyrzycach, ponieważ szkoła przy ul. Rejtana
nosi imię Janusza Korczaka, o tyle mam wątpliwości, czy powinniśmy nadawać imię
Pana Kurzmanna z tego względu, że jest to bardzo ważna osoba lokalnie. Jeżeli ja
bym  był  radnym  Krakowa  to  nie  miałbym  wątpliwości,  co  do  tego  i  wtedy
rzeczywiście byłbym za tym. Natomiast jest to bohater lokalny Krakowa i po prostu
uważam, że jeśli chodzi o same Pyrzyce są osoby, które również nie mają skweru czy
ulicy,  tak  bo mamy Roberta  Mejera,  mamy Gustawa Karwowskiego,  to  są  osoby
bardzo  zasłużone  w historii  Pyrzyc,  nie  ma  żadnych  skwerów,  ulic,  parków ich
imienia. Jeśli chodzi o poziom krajowy to też tu możemy dyskutować, bo to często są
teraz dyskusje o tym, czy powinniśmy nadawać nazwy związane z martyrologią i
historią  typu  Żołnierzy  Wyklętych,  Armii  Ludowej  itd.  Są  to  światopoglądowo
ideologicznie przede wszystkim nazwy wątpliwe. Natomiast są osoby, które też nie
mają  swoich  ulic  w wielu  miejscach,  takie  jak  wynalazcy niedawno zmarły  Jacek
Karpiński,  jak  Jan  Szczepanik,  który  jest  jednym  z  największych  polskich
wynalazców, a jest bardzo niedoceniony. Jest Maria Skłodowska-Curie, która może i
ma ulicę w wielu miastach, ale w Pyrzycach było jej imienia gimnazjum, ale prędzej
bym nadał właśnie Marii Skłodowskiej-Curie z tego względu, że ona jest nie tylko
wielką chemiczką, nie tylko dwukrotną laureatką Nobla, ale też jest symbolem walki
o emancypacje kobiet i o uczestnictwo kobiet w życiu publicznym, to też jest bardzo
ważne. Także mam bardzo duże wątpliwości, co do tego, czy taka nazwa powinna
zostać w naszym mieście nadana. Dziękuję bardzo.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,
Szanowni Państwo, ja  powiem tylko tak,  powiedziałam swoje zdanie również na
komisji edukacji, ale nie otrzymałam odpowiedzi takiej, która była związana z moimi
uwagami. Ja uważam, że uzasadnienie uchwały ono nie jest rzetelne, nieprawdziwe,
ponieważ  w  części,  powiem  której,  ponieważ  jest  tutaj  wskazane,  że  gmina  nie
dysponuje  terenem,  któremu  mogłaby  nadać  Jego  imię  i  jest  przekazanie,  że
w momencie  pojawienia  się  terenu,  któremu  będzie  można  nadać  imię  należy
wówczas wziąć pod uwagę upamiętnienie postaci Dawida Altera Kurzmanna, więc
myślę, że to jest takie przesunięcie właśnie nie do końca decyzji, czy to jest zasadne,
czy nie jest zasadne, bo kiedy zapytałam Pana radnego Huberta Łuszczyka on mi
odpowiedział, że a nie wie w ogóle, ale osobiście to on nie jest za tym, ale podpisał
się pod tą uchwałą, bo osobiście jest zdania, że są nasi lokalni i tak podobnie, jak Pan
tutaj przed chwilą Remigiusz Pajor-Kubicki. No więc zapytałam, to czemu podpisał
się pod taką uchwałą? Nie zapytaliście Panowie nas, czy my mamy taki teren, bo
teren,  któremu  można byłoby nadać nazwę, to nie  musi być tylko teren gminy
stricte  Gminy,  czyli  Urzędu  Miejskiego  Gminy,  ale  może  być  to  teren  innych
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jednostek, innych instytucji, nie wiem, wspólnot, spółdzielni, zarządców dróg, mają
być budowane nowe ronda,  więc  może akurat  ktoś z tych zarządców, nie wiem,
wyraziłby chęć i  moglibyśmy usiąść  do tego,  porozmawiać.  My byśmy wykazali,
jakie  my  mamy  tereny,  wystąpić  do  właśnie  tych  innych  podmiotów,  które
wypowiedziałyby się, czy w ogóle są zainteresowane, czy nie, już robiliśmy zresztą
to tak podobnie ze spółdzielnią  przy ulicy Dąbrowskiego i wtedy można by było
faktycznie zastanowić się rozstrzygnąć, czy tak, czy nie i czy mają być konsultacje w
związku z tym, bo chyba muszą być konsultacje,  bo o nadaniu nazwy, to nie jest
decyzja Rady, ale to jest decyzja mieszkańców, więc ja uważam, że to uzasadnienie,
jest takim uzasadnieniem, takim aby była, a przekażemy pani burmistrz niech ona
się martwi. Więc nie zgadzam się z tym uzasadnieniem nie zapytaliście nas Panowie
i stwierdzenie, że gmina nie dysponuje terenem jest nieprawdziwe.

Radny Paweł Retecki – Szanowna Pani Burmistrz, Państwo radni, podczas komisji
zagłosowałem na tak, jeżeli chodzi o projekt całej uchwały, natomiast już po komisji
też mnie naszły takie wątpliwości, ponieważ podczas posiedzeń całej tej komisji, nie
było  żadnego  pracownika  zaproszonego  chyba  nawet  z  Urzędu  Miejskiego,  nie
występowaliśmy też do Pani Burmistrz z zapytaniem odnośnie możliwości nadania
nazwy ulicy, parku, skweru lub też innego punktu na terenie miasta Pyrzyce, dlatego
pomimo tego, że zagłosowałam na komisji, na tak za tą uchwałą, teraz podczas sesji
zagłosuję przeciw, tak.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk -  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  chciałem  tylko  tak  delikatnie  sprostować  moją
wypowiedź, którą tutaj zacytowała Pani Burmistrz, bo nie do końca ona wyglądała
na komisji w ten sposób, bo powiedziałem, że jak najbardziej,  jak w uzasadnieniu
jest, że osoba jest, która zasługuje na upamiętnienie, ale też zaznaczyłem, że mamy
wielu  naszych  lokalnych  tutaj  działaczy,  którzy  odeszli  już  i  czekamy,  żeby  w
pierwszej kolejności nasze lokalne osoby, czyli też osoby, które są bardziej zasłużone
dla  naszego  kraju  były  upamiętnione.  Także  nie  zgadzam  się  z  tym,  co  Pani
powiedziała, że uzasadnienie swoje, ja inaczej. Nie, może Pani to źle zinterpretowała,
ale jasno i klarownie mówię, jak najbardziej tak, tylko w pierwszej kolejności mamy
nasze osoby. Co do wypowiedzi Pana radnego Reteckiego, no ubolewam, że nie był
taki aktywny w czasie pracy komisji, a zrobił się aktywny dopiero dzisiaj na sesji i
zmienił swoje zdanie, dziękuję bardzo.

Radny  Paweł  Retecki –  Szanowna  Pani  Burmistrz,  Państwo  radni,  Panie  radny
Łuszczyk, byłem tak samo aktywny podczas komisji jak i Pan, po prostu uważam, że
my jako członkowie komisji słabo przygotowaliśmy się do tej uchwały, więc dlatego
tak jak mówię zmieniam zdanie, tak? Dziękuję bardzo.

Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący, kultywując dobrej tradycji,
kiedy  jest  się  głosem przeciwnym,  co do uchwały zabieram głos.  Argumenty  już
padły, ja dołożę tylko tyle, bo zgadzam się z poprzednikami, dołożę tylko tyle, że
pojawia  się  użyte,  o  tak,  użyte  zostało  znowu  stwierdzenie,  które  opozycja
Burmistrza lubi, czyli pojawianie się i tutaj też jest moment pojawienia się terenu,
pojawiają  się pieniądze,  pojawiają się momenty i  pojawia się  teren.  Uzasadnienie
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mnie nie przekonało, a poprzednicy to co mogli, to już powiedzieli, więc ja również
jestem przeciwna zasadności tej uchwały, dziękuję.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji  dotyczącej  upamiętnienia postaci Dawida
Altera Kurzmanna poprzez nadanie Jego imienia ulicy, skwerowi, placowi, rondu
lub parkowi (Druk Nr 305/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 5, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (5)
Damian  Błażejewski,  Hubert  Łuszczyk,  Mariusz  Majak,  Mirosław  Stasiak,  Jerzy
Wroński
PRZECIW (6)
Iwona  Ksel,  Artur  Kurowski,  Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Małgorzata  Piotrowska,
Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Tomasz Posyniak, Mariusz Szymkowicz
NIEOBECNI (2)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik

Uchwała nie została podjęta, petycja nie została uznana za zasadną.

Do punktu 15 porządku
Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Pyrzyckiego

Domu Kultury  do zawarcia  umowy użyczenia  na  okres  7  lat,  dwóch
pomieszczeń (sala 7 i  8)  o łącznej  powierzchni  35m2,  znajdujących się
w budynku  PDK,  usytuowanym  na  działce  nr  256/2  w  obrębie  0009
miasta  Pyrzyce,  ze  Stowarzyszeniem  COOLTURALNI  z  siedzibą
w Pyrzycach (Druk Nr 311/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Podobna sytuacja jak w uchwale dzisiejszej
dotyczącej przedszkola publicznego nr 4 na Narutowicza. Również po rozmowach
ze  Stowarzyszeniem  COOLTURALNI,  które  zgodziło  się  wystąpić  z  drugim
wnioskiem na  utworzenie  nowych sal,  dwóch pomieszczeń w Domu Kultury  na
nowe takie warsztaty i tam będą przeprowadzone prace remontowe, jak również,
jeżeli uda się też zakupić wyposażenie do tych pracowni, to powstanie taka pyrzycka
pracownia jutra,  tak  to  wstępnie  nazwaliśmy i  to  są  też  środki  z  lokalnej  grupy
działania z WIR, o które może wystąpić Stowarzyszenie w związku z tym, że ma
100% dofinansowania i taka zgoda jest, i tu bardzo, bardzo, jeszcze raz serdecznie
dziękuję dla Stowarzyszenia COOLTURALNI, są to dwa dość duże wnioski, można
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powiedzieć inwestycyjne, dla takiego Stowarzyszenia, które do tej pory realizowało
zadania miękkie, ale po rozmowach i moich prośbach, że Gmina Pyrzyce naprawdę i
nasze instytucje mogą zyskać i plac zabaw, jak również dwa nowe pomieszczenia
wyremontowane  w Pyrzyckim Domu Kultury,  taka  zgoda nastąpiła  i  bardzo  się
cieszę za taką postawę i za takie zaangażowanie. Oczywiście jak najbardziej to nie
jest tak, że Stowarzyszenie zostaje samo, bo ja jak również pracownicy jesteśmy po
to,  żeby  wspierać  Stowarzyszenie  i  pilnować tych wszystkich procedur,  żeby nie
było  żadnych  problemów  związanych  i  z  pozyskaniem,  złożeniem  projektu,  jak
również rozliczeniem i tu też jest trwałość projektu 7 lat, w związku z tym umowa
użyczenia dla Stowarzyszenia musi nastąpić poprzez zgodę Rady Miejskiej.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Panie  Przewodniczący,
Pani  Burmistrz,  Szanowni  Państwo,  dobrze  to  tak  a  propos,  jeszcze  tego
poprzedniego punktu związanego z przedszkolem. No dobrze, że szukamy takich
rozwiązań  i  takich  możliwości,  żeby  rzeczywiście  te  dotacje  z  lokalnych  Grup
Działania  pozyskiwać  w taki  sposób,  żeby  jak  najmniej  środków  musiało  być
wydatkowane  z  budżetu  gminy,  no  tym  bardziej,  że  przecież  po  tym  okresie
użyczenia,  tak  jak  skończy  się  trwałość  projektu,  no  to  przecież  te  obiekty,  te
użyczone elementy do nas wrócą na mienie gminy, więc dobrze, że w tym kierunku
idziemy. Natomiast mam pytanie tylko jak taka pyrzycka pracownia jutra miałaby
wyglądać?

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Jesteśmy  jeszcze  w  trakcie  tworzenia
projektu, więc jest kilka pomysłów, ale jeszcze konkretów, ostatecznej decyzji, czy to
będzie, nie wiem. Projekt związany z nowoczesnymi technologiami, czyli cyfryzacją
i takim  dzisiaj  pracami  online  przez  Pyrzycki  Dom  Kultury,  czy  to  miały  być
pracownie związane z szyciem, kilka pomysłów jest, ale ja nie powiem, które, bo nie
wiem,  które  ostatecznie  zostaną  wybrane  i  przez  Pyrzycki  Dom Kultury  i  przez
Stowarzyszenie,  które zyskają tutaj  największą akceptację,  bo jeszcze trwa analiza
tego, co mamy na terenie gminy, a chcielibyśmy coś takiego naprawdę nowego i
takie, które będzie wyzwaniem i dla instytucji jak również dla mieszkańców.
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały  w  upoważnienia  Dyrektora  Pyrzyckiego  Domu  Kultury  do  zawarcia
umowy  użyczenia  na  okres  7  lat,  dwóch  pomieszczeń  (sala  7  i  8)  o  łącznej
powierzchni 35m2, znajdujących się w budynku PDK, usytuowanym na działce nr
256/2  w  obrębie  0009  miasta  Pyrzyce,  ze  Stowarzyszeniem  COOLTURALNI  z
siedzibą w Pyrzycach (Druk Nr 311/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki,
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Grażyna  Słodkowska,  Mirosław  Stasiak,  Mariusz  Szymkowicz,  Jerzy  Wroński
NIEOBECNI (2)
Przemysław Golczyk, Mariusz Ogrodnik

Uchwała Nr XXXIV/249/21 stanowi załącznik Nr 39 do protokołu.

Do punktu 16 porządku
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i  w budżecie Gminy

Pyrzyce na rok 2021 (Druk Nr 308/21 i Druk Nr 308A/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 i 41 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  42  do

protokołu.

Skarbnik  Gminy  -  Danuta  Bartków –  Panie  Przewodniczący,  Szanowni  Państwo,
wprowadzamy  zmiany  budżetu  i  w  budżecie  Gminy  na  2021  rok  w
zaproponowanym kształcie,  a  szczegóły  dotyczą  rozliczenia  budżetu  za 2020 rok
pozostających  środków  na  rachunku  ze  stanu  na  31  grudnia,  które  wyniosły
6.963.693,65  zł  pamiętamy,  że  w budżecie,  na  uchwalony  budżet  na  rok  2021
zaplanowaliśmy przychody 1.200.000 zł także te,  które pozostają do rozliczenia to
jest kwota środków 5.763.693,65 zł i na tę kwotę składają się niewykorzystane środki
pieniężne z dochodów i wydatków z ustaw szczególnych w kwocie 210.853,29 zł, a
są to  ustawy: pierwsza o wychowaniu w trzeźwości  w kwocie 147.648 zł,  kolejna
pozycja to ustawa o ochronie środowiska w kwice 62.614,49 zł i wydatki realizowane
na podstawie ustawy o publicznym transporcie  zbiorowym w kwocie 590,80 zł  i
wolne środki jako nadwyżka środków pieniężnych pozostają w kwocie 5.552.840,36
zł,  które  zwiększają  wydatki  budżetu  roku  2021  przedstawione  szczegółowo  w
punkcie  drugim.  W budżecie  również  zaplanowano  przychody  z  emisji  obligacji
pamiętamy, że w kształcie uchwalonego budżetu była to kwota 3.500.000 zł z limitu
obligacji, z limitu obligacji zaciągniętych w roku 2020 i oczywiście dodajemy kwotę
2.152.318 zł z pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na inwestycje
uzbrojenie terenów w ulicy Lipiańskiej  w Pyrzycach. W wyniku zwiększeń planu
wydatków o wolne środki i przychodów z pożyczki kształt  budżetu zwiększa się
zwiększając deficyt budżetu z kwoty 7.916.011, 65 do 11.416.011,65 zł, który zostanie
pokryty, tak jak powiedziałam przychodami z tych szczegółowych ustaw w kwocie
210.853,29 zł i wolnych środków 5.552.840,36 zł, 3.500.000 zł to jest emisja papierów
wartościowych i oczywiście zaciągnięta pożyczka 2.152.318 zł. Zwiększamy również
plan dochodów o kwotę 92.005 zł z roku bieżącego, zwiększamy plan wydatków o
kwotę 8.008.016,65 zł, ustalamy planowany deficyt w kwocie, tak jak powiedziałam
11.416.011,65 zł. Zmieniamy załącznik dotyczący przychodów, rozchodów budżetu
gminy  w  2021  roku,  zwiększamy  załącznik  dotyczący  dochodów  i  wydatków  z
wpływów z opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w 2021 roku,
zmieniamy załącznik 11 wydatki majątkowe realizowane w Gminie Pyrzyce, który
otrzymuje również brzmienie w kształcie nowego załącznika. Zmieniamy załącznik
dochody wydatki gminy w 2021 roku, realizowany na podstawie Prawa Ochrony
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Środowiska. Kolejny załącznik to są wydatki realizowane w 2021 roku w ramach
poszczególnych  programów  unijnych.  Zmieniamy  wydatki,  dochody  i  wydatki
budżetu  gminy  w  2021  roku  planowane  na  podstawie  artykułu  6R  ustawy  o
utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Tutaj chciałabym się chwilę zatrzymać,
tak jak Pani Burmistrz na początku wprowadzała autopoprawkę załącznika nr 8 on
zmieni swą postać i będzie się przedstawiał, nie wiem, czy Państwo dysponujecie
wszyscy tym załącznikiem zmienionym? Dobrze, więc on otrzymuje taki kształt z
dopiskiem na  dole,  że  zarządzeniem  Burmistrza  Pyrzyc  nr  627  z  dnia  18  marca
zwiększono wydatki o kwotę 80.000 zł w związku z wygaśnięciem umowy w dniu 18
marca, także ten załącznik taką będzie miał treść do tej uchwały. Pani Burmistrz, czy
coś  jeszcze  wprowadzamy?  Więc  kolejna  pozycja  dotyczy,  zmieniamy  załącznik
dotyczący dotacji celowych udzielonych z budżetu gminy Pyrzyce na 2021 rok, są to
obiekty zabytkowe, zmieniamy załącznik dotyczący limitów może nie załącznik, a
paragraf  dotyczący  ustalenia  limitu  zobowiązań  z  tytułu  zaciąganych  kredytów
pożyczek oraz emisji papierów wartościowych dodając właśnie tą pożyczkę, o której
mówiłam i zmieniamy paragraf 16 gdzie upoważnia się burmistrza do zaciągania
kredytów,  pożyczek  oraz  emisji  papierów  wartościowych,  o  których  mowa  w
paragrafie  15.  Na  chwilę  chciałabym  się  tylko  zatrzymać  jeszcze  nad  zmianami
dotyczącymi dochodów, zwiększyliśmy dochody tak jak mówiłam o kwotę 92.005 zł
przyszło ostateczne rozliczenie subwencji,  czy ostatecznie podana do wiadomości
ostateczna  część,  wysokość  subwencji  oświatowej,  zwiększamy  ją  o  39.480  zł,
zwiększamy oczywiście środki tak zwane przeciwko zaradzeniu koronawirusowi z
przeznaczeniem  na  poszczególne  może  nie  projekty,  ale  zadania.  No  i  tak  jak
mówiłam zwiększamy wydatki  z  tego  roku o  tę  kwotę  92.000  zł,  zwiększamy o
kwotę przychodów z rozliczenia tamtego roku w kwocie 5.763.693,65 zł, zwiększamy
z  uwagi  na  proponowaną  pożyczkę  w  kwocie  2.152.318  zł  razem  jest  to  kwota
8.008.016,65  zł,  a z większych  pozycji,  które  wprowadzamy  w  inwestycjach  to
zwiększamy  o  kwotę  600.000  zadanie  z  poprzedniego  roku  przebudowa  ulicy
Owocowej  w Pyrzycach.  Nakłady pozostają bez zmian zadanie jest ujęte  w WPF,
zwiększamy kolejną pozycję o 230.000 zł  zadanie majątkowe zwiększając  zadanie
inwestycyjne pod nazwą przebudowa ulicy Polnej w Pyrzycach wraz z niezbędną
infrastrukturą z rozliczenia roku 2020 zwiększamy o kwotę 230.000 zł, zwiększają się
nakłady właśnie i będą wynosiły 1.730.000 zł. Kolejna pozycja, zwiększamy o kwotę
230.000 zł przeznaczając je na nowe zadanie pod nazwą przebudowa drogi gminnej
w miejscowości Żabów są to również środki z ubiegłego roku, Gmina w 2020 roku
przejęła od KOWR wyżej  wymienione działki,  w styczniu bieżącego roku złożyła
wniosek o udzielenie bezzwrotnej pomocy finansowej dla ich przebudowy. Kolejna
pozycja z tych większych pozycji to zwiększamy również z roku poprzedniego w
zadaniu inwestycyjnym termomodernizacja budynków użyteczności publicznej są to
trzy szkoły o kwotę 1.865.199,44 zł z roku poprzedniego, kolejna pozycja również
dotyczy termomodernizacji szkoły w Mielęcinie jest to kwota 700.000 z rozliczenia
również ubiegłego roku i tutaj nakłady też się nie zmieniają, zadanie ujęte w WPF i
cóż  jeszcze,  zwiększamy  oczywiście  z  tych  znaczonych  środków  z  rozliczenia
poprzedniego  roku,  tak  jak  powiedziałam,  kapslówka  147.648  zł  na  zadania
związane z wydatkami z ochrony środowiska kwotę 62.614,49 zł  przystanki  mała
kwota,  ale  również  nie  możemy  o  niej  zapomnieć.  Zwiększamy  również  przede
wszystkim kwotę o 113.640,41 zł z przeznaczeniem na system gospodarki odpadami,
to jest to, co mówiłam, że tutaj dodajemy do tej kwoty jeszcze 80.000 wynikających z
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zarządzenia Burmistrza z 18 marca no i przesunięcia oczywiście w budżecie dotyczą
oświaty w związku z pełnym rozliczeniem i przesłaną metryczką, więc przenosimy
środki jak to jest w punkcie trzecim. To tyle, jak macie Państwo pytania to proszę.
Dziękuję bardzo.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Chciałabym  tutaj  uzupełnić  o  środki
związane w dziale  900  rozdział  90002  zwiększenie  o  kwotę  113.640,41  zł  tak  jak
mówiłam na  poprzedniej  sesji,  że  umowa skończy  nam się  wcześniej,  były  tutaj
dyskusje ze mną, że jednak nie skończy się tak jak mówię, skończy się później, ale nie
skończyła się później,  z  czego się  nie cieszy tylko ubolewam nad tym, ponieważ
mamy w uchwale, której Panowie dzisiaj nie przyjęliście, jeżeli chodzi o zwiększenie
stawki  ta  informacja  została  ujęta,  że  w piątek  19  marca  już,  żeby  mogły  zostać
wywiezione śmieci musiałam dokonać przesunięcia zarządzeniem z powodu braku
środków  finansowych  z  akurat  z  oczyszczania  i  zieleni,  a  mamy  tam  za  chwilę
rozstrzygnięcie  przetargu,  więc  jeżeli  nie  wrócą  te  pieniądze  to  nie  zostanie
rozstrzygnięty przetarg, czyli dotykamy już wydatków bieżących, dotykaliśmy już
wcześniej, ale tutaj zaznaczam, że mamy dopiero miesiąc marzec, a już mamy bardzo
duże braki, więc znowu dokładamy do systemu odpadów kolejną kwotę, to jest teraz
będzie  113.000 jeżeli  oczywiście  dzisiaj  Państwo to  przegłosujecie.  I  teraz  tak,  na
dzień dzisiejszy wykorzystanie z tej umowy, którą zwiększyliśmy tymi środkami to
już jest 97%, czyli  myślę,  że do końca marca nie wystarczy tych pieniędzy,  które
nawet dzisiaj 113.000 przesuniemy, więc może się znowu zdarzyć sytuacja, że dzień,
dwa nie będę wywożone śmieci, bo ja już po prostu nie mam skąd przesunąć tych
środków, a przed nami jest umowa do zawarcia na 2 miesiące z wolnej ręki i tylko w
granicach kwoty, którą posiadamy, czyli z przepisów, które mamy i dalej dzisiaj nie
ma decyzji o zwiększeniu stawki. Oczywiście pojawiające się informacje, że po raz
kolejny jest położona uchwała o podwyższenie stawki. Takimi decyzjami, dlatego też
wystąpiłam do Klubu Bezpartyjne Pyrzyce jak Klubu Prawa i Sprawiedliwości skoro
my źle liczymy tą stawkę i dzisiaj też słyszałam w interpelacji Pana Stasiaka po raz
kolejny te same pytania pomimo, że już to wyjaśniałam to dalej jest drążenie w ten
sposób tematu, ale oczywiście odniesiemy się do tej interpelacji. Napisałam Panom,
że  skoro  nie  potrafimy,  żebyście  taką  uchwałę  przygotowali.  Dzisiaj  jest  miesiąc
marzec,  czekałam,  pytałam  na  Komisję  Edukacji,  czy  będzie  taka  uchwała,
usłyszałam,  że trwają  prace,  a  Komisja Budżetu się  niestety  nie  odbyła,  więc  nie
miałam kogo zapytać i dziś wprowadziłam czekając, czy Panowie wprowadzicie tą
uchwałę, nie wprowadziliście, wprowadziłam swoją, bo jesteśmy w sytuacji bardzo
trudnej. Doprowadzacie do tego, że za chwilę stracimy płynność finansową, bo już
korzystamy z wydatków bieżących.  Nie będziemy mogli  realizować zadania pod
nazwą  właśnie  wywóz  nieczystości,  nie  wiem  jak  dzisiaj  będzie  uchwała
przegłosowana, więc nie wiem jak innych zadań i nie wiem, co będzie w kolejnych
miesiącach, bo na pewno jeżeli  patrzymy na stawki poprzednie to nawet umowa
zawarta na okres dwóch miesięcy ona i  też się skończy wcześniej  i  nie będziemy
mieli tych środków na wywóz nieczystości. Nie mogę ogłosić przetargu, ponieważ
kwoty tak jak są wydatkowane w ten sposób i dokładamy z innych środków on nie
będzie  po  prostu  rozstrzygnięty,  więc  doprowadzacie   do  sytuacji,  że  cały  czas
dzielimy zamówienia,  że narażacie  budżet  gminy na stratę.  To,  co  powiedziałam
stracimy za chwilę płynność finansową, pomimo tego, że posiadacie większość, jest
to nadużycie prawa też tak jak Wam powiedziałam, bo doprowadzacie do sytuacji
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kuriozalnej, tylko nie wiem, czym się kierujecie, nie chcę tutaj używać żadnych słów,
bo one i tak do niczego nie doprowadzą, a na ten temat śmieci rozmawiamy 2 lata, a
około 1.000.000 zł  dopłacamy, za chwilę  kolejne  dopłacenie,  tylko że staniemy w
momencie  takim,  że  nie  będziemy  wywozić  tych  śmieci,  nie  wiem  ile  będziecie
czekać i z jakich środków dokonajcie przesunięcia,  czy co powiecie mieszkańcom,
kiedy  znowu nie  będą  wywożone  śmieci  przez  nie  wiem,  przez  2  dnia,  a  może
miesiąc, bo nam pieniędzy nie wystarczy. I idąc tym tokiem myślenia również tutaj
radnego Stasiaka, że to co mówiłam, że szacowaliśmy teraz dajemy rzeczywiste, ale
dalej to nie pasuje, bo w każdą stronę jest źle, to nawet, jeżeli robiliśmy tak źle i te
stawki były za wysokie, które ja proponuję, chociaż ani razu nie skorzystaliście z tej
stawki,  żeby  dokonać  oceny  to  ja  zrozumiałabym  Pana  ocenę,  gdyby  nam  tych
pieniędzy  zostało,  gdybyśmy  naprawdę  w  tym  paragrafie  mieli  za  dużo  tych
pieniędzy i wtedy Pan by mógł mi zarzucać, że nie wiem, okradliśmy mieszkańców,
zabraliśmy mieszkańcom i faktycznie  mieszkańcy  płacą  za  dużo,  bo  my za  dużo
bierzemy od nich tych środków, ale nam na te środki po prostu brakuje, więc dzisiaj,
znaczy od początku ustawodawca wymyślił to tak, że ma się to samofinansować i
nikt  do  dziś  żadnego  samorządowca  nie  zwolnił  z  tego,  żeby  nie  było  takiego
systemu samofinansowania. Więc to co zbieramy w danym miesiącu tak to powinno
być, to co zbieramy, tyle powinniśmy zapłacić, za śmieci. Oczywiście pokazaliśmy
też w ostatnim miesiącu w grudniu ile  zbieramy,  jaka jest  faktura,  ale  to  też  nie
przekonało, więc zadaję Panom pytanie dla jednego i dla drugiego klubu, co będzie
przed  świętami,  bo  na  pewno skończy  się  ta  umowa przed  świętami.  Jak  długo
będziecie czekać i do jakiej sytuacji doprowadzicie budżet gminy wiedząc już przez
te 2 lata do czego doprowadziliście swoją decyzją, bo gdyby przynajmniej raz była
przyjęta  moja  stawka,  to  moglibyście  mi  dokonywać  takich  zarzutów  jakich
dokonujecie,  że jest  źle analizowana, źle zrobiona i  w ogóle.  Cały czas nam tych
pieniędzy brakuje, bo na to ma wpływ bardzo wiele czynników, o których też już
mówiliśmy, ja też ich nie będę powtarzać, bo tyle spotkań ile się odbyło, tyle komisji,
rozmów na sesji  Rady Miejskiej  one oczywiście  do niczego nie  doprowadziły.  Ja
oczywiście odbieram to jako działanie skierowane tylko przeciwko mojej osobie, bo
oczywiście Panowie możecie się zastanawiać, możecie sobie dyskutować, ale to nie
Wy podpisujecie te umowy, to nie Wy odpowiadacie za system wywozu odpadów,
ale ustalcie tą stawkę, więc w przypadku naruszenia prawa, a uważam, że ona już
nastąpiło,  bo  jest  cały  czas  dzielenie  zamówienia.  Dzielenie  zamówienia
spowodowane tym, że ja nie mam środków w budżecie, a muszę zapewnić wywóz
mieszkańcom,  żeby  miasto  nie  zostało  zasypane  śmieciami.  Mam  nadzieję.  że
zdajecie  sobie  sprawę  z  odpowiedzialności,  która  jest  w  waszych  rękach  nie
podnoszenie stawki, nie bo nie, a wprowadzanie tylnymi drzwiami, tak że to określę
cały czas środków finansowych z budżetów i innych zadań, a teraz właśnie dalej z
oczyszczania miasta. Kolejna sesja, kolejna rozmowa i kolejne fiasko w tym temacie,
więc  nie  wiem  do  czego  chcecie  doprowadzić  jeszcze?  I  zwracam  się  do  Pana
Przewodniczącego,  bo  Pan Przewodniczący  jest  wieloletnim samorządowcem, był
Pan w różnych sytuacjach rad poprzednich, jest Pan prawnikiem, wie Pan dobrze
jakie  konsekwencje  są  z  tym  związane,  więc  Panu  się  naprawdę  dziwię,  jako
wieloletniemu samorządowcowi, że Pan tak łatwo podnosi rękę i doprowadza do
tego i pozwala na to, żeby budżet gminy w taki sposób cierpiał patrząc na zadania,
jakie sobie postawiliśmy, na zadanie inwestycyjne, które chcielibyśmy zrealizować, o
których mówimy mieszkańcom, na które mieszkańcy czekają, a wydatkujemy środki
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tutaj,  te  które  moglibyśmy przeznaczać  na inne bardzo ważne zadania,  a  przede
wszystkim na zadania bieżące.  I  jeszcze jedna rzecz,  brakuje  środków również w
Urzędzie  Miejskim  i  tu  się  zwracam  do  Pana  radnego  Szymkowicza,  który
powiedział, że w miesiącu marcu one wrócą do budżetu tu też mamy umowy, które
nie zostaną zawarte i też Pana informuje, bo w miesiącu kwietniu za chwilę takie
pismo  Pan  otrzyma  nie  będziemy  mogli  zawrzeć  jednej  z  umów,  pewnie  Pani
Skarbnik powie. Nie wiem, czy to będzie umowa związana z sprzątaniem urzędu,
utrzymaniem czystości. Tak jak powiedziałam, zabraknie na statutowe i na bieżące
zadania urzędu i  już zabrakło,  więc  Pana zapowiedź,  Pana deklaracja  była,  że w
miesiącu marcu te pieniądze wrócą i Pan te pieniądze przesunie z powrotem, które
Pan zabrał  na rezerwę celową,  więc  ja  Pana  informuję,  że  jeżeli  chodzi  o  Urząd
Miejski w tych pieniędzy już dzisiaj nie ma i taka umowa nie zostanie podpisana,
więc to jest kolejne działanie na szkodę budżetu gminy, jak również Gminy Pyrzyce.

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mirosław  Stasiak –  Tak  ja  może  swoją  wypowiedź
i swoje pytania zacznę od merytoryki, czyli od tych rzeczy, które są w tym projekcie
zmian  budżetu  i  w  budżecie.  Mam  2  pytania,  żebym  dobrze  zrozumiał,  chodzą
o zadania inwestycyjne i o zwiększenie środków na przebudowę ulicy Polnej i ulicy
Owocowej, czyli skoro zwiększamy do tych kwot, które są określane jako całkowity
koszt  przebudowy,  czyli  rozumiem,  że  nie  pozyskaliśmy  żadnych  zewnętrznych
środków na przebudowę tych ulic, jeśli chodzi o ulicę Owocową i Polną? 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Jeżeli chodzi o ulicę Owocową to jest kwota
pełna,  a  ulicę  Polną  dołożyliśmy  chyba  230  tysięcy,  jak  dobrze  pamiętam i  Pani
Skarbnik  poprawi.  W  związku  z  tym,  że  jesteśmy  w  trakcie  wykonywania
dokumentacji już z projektantem wiemy, że te środki, bo to, co mówiłam wcześniej
na ulicę  Polną było  wstępnie  planowane po takich szacunkowych kosztorysach i
dzisiaj dokładamy, bo wiemy, że tam taka kwota powinna nam wystarczyć. Na ulicę
Owocową złożyliśmy wniosek po raz drugi z kanalizacją, czyli on jest zwiększonym
wnioskiem, bo poprzedni był dużo mniejszy, a tutaj związku z tym, że przy drugim
rozdaniu  pojawiła  się  możliwość  również  ujęcia  kanalizacji  deszczowej,  został
złożony  na  kwotę  około  tam  1.000.700  zł  i  dziś  wiemy,  że  wniosek  trafił  od
Wojewody do Premiera, ale to na tym nasza wiedza się kończy, bo jeżeli chodzi o
program  dróg  lokalnych  to  żaden  z  samorządowców  nie  wie,  kiedy,  jak  będzie
rozstrzygnięty  ten  wniosek,  jakie  są  kryteria,  czym  kieruje  się  Pan  Premier
wybierając  gminę,  która  otrzyma  środki  lub  która  nie  otrzyma,  bo  nigdy  nie
otrzymujemy informacji, czy w naszych wnioskach jest coś źle, czy nie jest źle i tak
dalej, więc czekamy jeszcze na ulicę Owocową i tutaj mam nadzieję, że ten wniosek
otrzyma dofinansowanie, natomiast na ulicę Polną złożyliśmy również wniosek do
Funduszu Rozwoju Inicjatyw Lokalnych,  to  jest  fundusz  dla  gmin z  środków na
przeciwdziałanie covid-19, 1 z 3 wniosków i też nie mamy jeszcze informacji,  czy
został rozstrzygnięty. W związku z tym muszą w budżecie gminy być zabezpieczone
pełne pieniądze na zadania, bo w jednym wiemy, że tam może, też nie wiemy tak
naprawdę,  czy to 60 czy 50% otrzymamy i czy w ogóle otrzymamy, bo jeżeli  nie
otrzymamy  to  musimy  realizować  te  zadania  z  środków  własnych  tak  jak  to
obiecaliśmy mieszkańcom, ponieważ nie mogą już dłużej czekać.
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Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mirosław  Stasiak –  Rozumiem,  dziękuję  za  tą
wypowiedź.  Druga  to  właściwie  jest  ad  vocem  do  Pani  wypowiedzi  na  temat
środków  przeznaczonych  na  wywóz  nieczystości  i  jakby  zarzutu  do  mnie
personalnie, że do tej pory nie przychylam się do Pani wniosków i nie ustalam nowej
stawki.  Droga  Pani  Burmistrz,  nie  mogę  tego  zrobić  z  czystym  sumieniem,  bo
mógłbym to zrobić z czystym sumieniem, gdyby faktycznie to, co Pani mówi i to, co
nam Pani przedstawia miało realne odzwierciedlenie w fakturach, które nam Pani
przedstawiła,  które  otrzymaliśmy jako  faktury  wystawione  przez  PPK,  które  jest
jedyną  firmą,  która  obsługuje  system  zagospodarowania  śmieci.  Jeżeli  patrząc,
analizując tylko 3 lata 2018-2020 stwierdzamy rozbieżności sięgające ponad 300.000, a
w jednym przypadku nawet 400.000 pomiędzy tym, co nam się przedstawia jako
całkowity koszt funkcjonowania systemu odbioru i zagospodarowania śmieci, a w
porównaniu to z fakturami są tak wielkie różnice, nawet doliczając do tych faktur,
które otrzymaliśmy z PPK doliczając koszty administracji, które też otrzymaliśmy i
które też tak jak w swojej  interpelacji  i  w swoim zapytaniu dzisiaj  przedstawiłem
różnią się od tego, co nam przedstawiano, no to proszę mi wybaczyć, ale gdyby takie
dane przedstawiała pewna postać z pewnej bajki o chłopcu z drewna, no to on by się
nie mieścił tutaj, bo jego nos wychodziłby poza okno. Dziękuję.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Gratuluję Panu takich porównań i powiem
tak,  to  co  powiedziałam  wcześniej  i  to,  co  Pan  miał  przedstawione  w  miesiącu
styczniu w tej uchwale, której dzisiaj nie przyjęliście nawet do porządku obrad, żeby
się  chociaż  nad  nią  pochylić  i  może  jej  nie  przyjąć  w  trakcie  dyskusji,  ale  nie
przyjęliście,  bo  no,  dobra  nie  będę  zresztą  tego  komentować,  bo  szkoda  gadać.
Powiedziałam, że w uchwale styczniowej  w związku z tymi zarzutami, o których
Pan dzisiaj powiedział, że wcześniej w tych projektach uchwał były przedstawiane
koszty  szacunkowe  i  nie  były  to  koszty  rzeczywiste.  Przedstawiłam  koszty
rzeczywiste,  ma  Pan  te  3  lata  wskazane  ze  zobowiązaniami  również  za  miesiąc
grudzień i one niczym nie odbiegają od tego, co Panu przedstawiłam w fakturach,
jeżeli mówimy o tej uchwale. Nie odbiegają Panie radny  i jeżeli Pan chciał wiedzieć i
dostał Pan, bo ile dni, tygodni temu dostał Pan odpowiedź na to pismo? W marcu,
którego? Czwartego, a dzisiaj  mamy 25, więc jeżeli  leżałoby na Pana sercu dobro
gminy  i  to,  o  czym  mówię,  czyli  wydatkowanie  tych  środków  cały  czas,  to
przyszedłby Pana z tym pismem i powiedział, bo nie wiem w jaki sposób Pan tam
sobie życzy, Pani Skarbnik, wie Pan, gdzie,  w którym pokoju, przyszedłby Pan z
tym, że może ja tutaj nie wiem źle liczę, że Wy źle liczycie, usiądźmy (niech się Pan
nie śmieje, bo to nie jest nic śmiesznego). Jeżeli Pan się z tym nie zgadza, to Pan tego
nie  zrobił  tylko  dzisiaj  oczywiście  na  sesji,  Pan  złożył  kolejną  interpelację,  żeby
wydłużyć w czasie uchwalenie stawki lub nie uchwalenie stawki i mówić, że ktoś jest
Pinokiem lub nim nie jest.  Powiem Panu tak,  to  jak  długo Pan będzie  próbował
wracać i oceniać tą sytuację, która była i to, że Panu się pewne rzeczy nie zgadzają i
robić to w taki sposób, no to może Pan tak przeciągać nawet do końca roku i do
końca kadencji, bo to co Panu powiedziałam, nawet jeżeli i też powiedziałam Panu
ostatnio na sesji, jeżeli w tych szacunkach poprzednich popełni pracownik, może nie
popełnił, nawet nie mogę określić, że popełnił błąd, za dużo oszacował, inaczej na to
patrzył,  bo  tak  jak  powiedziałam,  każdy  rok  jest  inny,  możemy  zrobić  analizę,
robiliśmy  te  analizy,  tych  zmiennych  jest  naprawdę  bardzo  dużo,  to  mógł  Pan
naprawdę  przez  ten  czas  można  było  już  to  wszystko  rozeznać  w każdą  stronę,
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każdą najdrobniejszą rzecz przeanalizować i  powiedziałam na sesji,  dobrze,  jeżeli
pracownicy robili to źle Okej mogę powiedzieć, że niech ja już będę temu winna i
dajemy rzeczywiste koszty, ale nawet z tych szacunków nie było za dużej stawki, bo
nawet jeżeli stawka zmniejszyliście to mieszkańcy nie płacą za dużo, nie zostało nam
pieniędzy  w  budżecie  tylko  nam  ich  ciągle  brakuje,  bo  zgodziłabym  się  z Pana
opinią,  decyzją,  gdyby Pan przyjął  stawkę,  którą ja  faktycznie zaproponowałam i
żeby Pan wtedy mi to wyciągnął i powiedział "Pani Burmistrz, no to tak cudownie
Pani wyliczyła i  co,  i  też zabrakło",  ale Pan nawet,  Panowie nie daliście ani razu
szansy mojej  uchwale i mojej  analizie.  To były Wasze analizy Wasze oceny, które
sobie różnie interpretowaliście i też byśmy mogli do tego wracać. Więc nawet, jeżeli
Pan od 4 marca dostał pismo, do 25 Pan czekał, żeby dzisiaj powiedzieć, no ja to tak
się znowu nie zgadzam, przeciągnijmy kolejny miesiąc.  Panu wcale nie zależy na
tym, żeby budżet gminy się spinał, żeby było na inne zadania, żeby nie brać właśnie
dzisiaj z utrzymania czystości, z zieleni, bo za chwilę nie rozstrzygniemy kolejnego
przetargu. Cóż jeszcze więcej powiedzieć, czekać od 4 do 25, żeby dzisiaj powiedzieć,
że ktoś jest  Pinokiem? Nie,  ja nim nie jestem,  może Pan,  ale nie ja.  Więc nie tak
wygląda dyskusja radnych z burmistrzem na temat tak ważnego tematu, do którego
dokładamy  ogromne pieniądze  i  stajemy  przed  faktem,  to  ja  staję  przed  faktem
podpisania  umowy  lub  nie  podpisania  umowy  na  wywóz  nieczystości,  a  kiedy
mieszkańcy  pytają,  dlaczego  nie  wywożone  są  śmieci  to  większość  z  Was
odpowiada, ale Pani Burmistrz przecież nie wywozi. Zatrzymują Was na ulicy, bo
też szłam, to  nie  rozmawiacie  na ten temat,  bo takie sytuacje  też  miały miejsce i
odsyłacie ich do burmistrza. Ja nie mogę zawrzeć umowy, bo nie mam środków na
koncie,  nie  mogę.  I teraz  ja  Panom  mówię  dzisiaj,  Pan  Szymkowicz  mi  tutaj
udowadnia,  że  25  spokojnie  będą  pieniądze.  Panie  Szymkowicz,  nie  ma  tych
pieniędzy,  Pan  Szymkowicz  mówił,  że  dzisiaj  przełoży  pieniądze  na  urząd,  bo
brakuje nie zawrzemy umowy. Do czego jeszcze doprowadzimy budżet gminy, tylko
dlatego, żebyście Panowie udowodnili nie,  bo nie.  Dajcie przynajmniej  raz szansę
mojej stawce, analizie, żebyście mogli wtedy pomnie jechać, jak Wam się podoba, ale
tego nie zrobiliście, więc dzisiaj ja mówię z pełną świadomością i nie wiem co z tym
zrobić, bo mamy kontrolę, gdzie Pani mówi, dlaczego dzielicie zamówienia? No jak
to  dlaczego  dzielimy?  Dlatego  żeby  mieszkańcom  nie  wywieźć  śmieci,  więc  kto
będzie odpowiadał za chwilę, nie wiem, przed instytucją kontrolującą, Pan, czy ja?
Bo jak szum, że jest kontrola w urzędzie jest wszędzie, ale jak teraz wyjdą w kontroli
zalecenia, albo wyjdzie, że dlaczego dzielimy zamówienia, to co Pan będzie mówił,
czy  ja  będę,  czy  ja  się  będę  spowiadać?  Więc  bardzo  proszę,  żebyście  Panowie
przestali iść tą drogą ona do niczego nie prowadzi, a prowadzi przede wszystkim do
tego, że za chwilę stracimy płynność finansową i pożyczka, o której mówimy i inne
rzeczy po prostu, bo nawet opinii Regionalnej Izby nie dostaniemy, bo my nie mamy
środków na wydatki bieżące. Można sobie zabierać jak pieniądze są, ale co zabrane
tu, dokładamy do śmieci kolejny raz 80.000 już dzisiaj, a skończy się wcześniej 113
nie starczy. Zabrane na chodniki dla powiatu, województwa, Okej, ja też chcę, żeby
te chodniki były naprawione, ale zabrane kosztem naszych zadań, a ja dzisiaj nie
podpiszę umowy na to,  co powiedziała  Pani  Sekretarz,  bo nie mamy na zadania
statutowe.  Mówiliśmy to  Wam,  ale  pada  zdanie,  no  ale  to  przecież  my sobie  tą
rezerwę utworzyliśmy. Tak tylko jakim kosztem? To nie jest zabawa proszę Panów
tylko to jest poważna decyzja budżetu gminy i poważnych podpisanych umów lub
kwestia  stanięcia  przed  podpisaniem  umów.  Dlatego  bardzo  proszę,  żebyśmy
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podeszli do tego tematu jak najszybciej, bo my nie mamy czasu i co będzie jak się
skończy we wtorek, w środę przed świętami umowa, co będzie się pytam, a tak się
stanie.  Więc ja informuję dzisiaj  Panów, że jutro występuję o sesję nadzwyczajną
składając  jeszcze  raz  uchwałę,  a  jeżeli  macie  wątpliwości,  a  dostaliście  pismo,  to
Waszym  obowiązkiem  jest  przyjść  poprosić,  Pani  Burmistrz,  chcemy  z  Panią
spotkanie, bo my tutaj mamy jeszcze wątpliwości, chcemy. Ja Panów zapraszałam
kilkakrotnie, Wy mnie ani razu, oczywiście najlepiej powiedzieć, złożyć interpelacje,
powiedzieć Pinokio, dobra zamykamy temat, proszę tutaj Pani Burmistrz mi znowu
nas tutaj kręci. Okej, tylko dlaczego dopłacamy cały czas do śmieci?

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mariusz  Szymkowicz –  Panie  Przewodniczący,  Pani
Burmistrz,  Drodzy  radni,  Szanowni  Państwo,  ja  w  kilku  zdaniach  chciałbym
odpowiedzieć Pani Burmistrz, ponieważ ja nie powiedziałem nigdzie, że 25 z całą
pewnością skończą się pieniądze, czy 24, czy 23, ja przedstawiłem estymacje liniową,
estymacja liniowa właśnie o tym mówiła, natomiast estymacja ma to do siebie i Pani
o tym wie najlepiej,  że nie zawsze się sprawdza. Natomiast mówienie o tym, że ja
powiedziałem,  zapewniłem  kogokolwiek  o  tym,  że  starczy  pieniędzy  jest
nadużyciem. Natomiast kolejna rzecz, mówi Pani, Pani Burmistrz, że ja generalnie
nie chciałem zabierać głosu w tym punkcie, ale Pani mnie wywołała. Mówi Pani, że
to nie jest zabawa. Pani Burmistrz, dokładnie to nie jest zabawa i w związku z tym
mówi  Pani  również,  że  mamy  obowiązek  do  Pani  przyjść  i  zapytać.  A  ja  mam
wrażenie  graniczące  z  pewnością,  że  Pani  ma obowiązek przedstawić  nam dane,
które nie będą budziły naszych wątpliwości. W związku z tym, że te dane po raz
kolejny budzą  wątpliwość,  chyba nie  spodziewała się  Pani,  że będziemy klaskać,
skakać,  tańczyć,  recytować,  te  dane  po  raz  kolejny  się  nie  spinają  i  jeżeli  Pani
wymaga od nas  i  mówi,  że  naszym obowiązkiem jest  przyjść  i  zapytać,  to  Pani
obowiązkiem po raz któryś już z rzędu jest dostarczenie nam takich danych, które są,
do których nie będzie wątpliwości. A w momencie (mnie nie było przez chwilę, nie
wiem,  czy  o  tym była  mowa),  ale  kiedy  robiliśmy  analizę  tych  danych,  kilkaset
tysięcy w każdym roku się nie zgadzało i tu nie chodzi o estymacje, tutaj nie chodzi o
prognozy, bo mówi o latach ubiegłych, nie mówimy o czasie przyszłym. W związku
z  tym  ja  rozumiem,  że  Pani  od  nas  wymaga,  stawia  nam  obowiązki,  mówi,
uświadamia  nas,  że  to  nie  jest  zabawa,  z  czym  się  w 100%  zgadzam,  tylko  ja
chciałbym, żeby jeśli  już Pani  nas tak tutaj  doprowadza do pionu i  mówi nam o
naszych obowiązkach, to chciałbym przypomnieć również, że Pani obowiązkiem jest
to,  aby  dopilnować,  aby  dane,  o  które  proszą  radni  były  w 100%  wiarygodne  i
rzetelne,  a proszę nam się nie dziwić,  że jeśli  któryś raz z rzędu dostajemy dane,
które się totalnie nie spinają i rozjeżdżają to trochę trudno nam podejść do tematu w
sposób taki  bezpośredni,  jednoznaczny i  rzeczowych,  bo  nie  mamy się  do czego
odnieść. Dziękuję i postaram się nie zabierać więcej głosu.

Wiceprzewodniczący Rady - Mirosław Stasiak – Ja też postaram się krótko. Pierwsza
sprawa, bardzo mi zależy na budżecie naszej gminy, bo gdyby mi nie zależało to tak
wnikliwie bym tego nie sprawdzał i nie analizował, to po pierwsze. Po drugie, pyta
mnie Pani kilkakrotnie, co powiem ludziom, jeżeli w pewnym momencie zabraknie
nam pieniędzy na wywóz śmieci i śmieci nie zostaną wywożone. To ja chciałbym
zapytać,  trochę  odwrócić  pytanie,  co  Pani  odpowie  ludziom,  jeżeli  się  zapytają,
a dlatego Pani płaci więcej, niż wynika z faktur, bo jeżeli już cały czas Pani mówi
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o tych  rzeczywistych  danych  i  podając  nam  rzeczywiste  dane  w  roku  2020
ponieśliśmy koszty 4.164.000 zł z groszami, a z faktur, które przedstawiono nam z
PPK wynika, z tych faktur, że gmina zapłaciła PPK 3.740.000 coś tam, coś tam, no to
ja się pytam, dlaczego jest różnica ponad 400.000 i gdzie one są, co się z nimi stało, na
co zostały wydane? No ja nie wiem, ja się właśnie pytam i stąd są moje zapytania.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Pan Burmistrz, zanim udzielę Pani głosu,
bo sądzę, że ciężko będzie nam tutaj w tej chwili, że tak powiem wypracować jakieś
wspólne stanowisko. Pani Burmistrz wspomniała o tym, że będzie proponować sesję
nadzwyczajną. Ja mam taką propozycję, aby ustalić po zakończeniu sesji, termin tej
sesji  nadzwyczajnej  i  spotkać się,  żeby tą sprawę,  że tak powiem, zakończyć,  już
nieważne kto będzie wnioskodawcą zwołania tej sesji, czy Pani Burmistrz, czy też
grupa radnych, żebyśmy po prostu w dogodnym terminie to ustalili, bo sądzę, że
w tym momencie do niczego nie dojdziemy. Jesteśmy w punkcie zmiany do budżetu
i może porozmawiajmy o zmianach do budżetu, natomiast po sesji ustalimy termin
tejże nadzwyczajnej sesji w sprawie ustalenia stawek za wywóz nieczystości.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Panie  Przewodniczący,  gdyby  na
komisjach, po pierwsze, pierwsza budżetowa się odbyła, najważniejsza komisja, to
nie  mielibyśmy  dzisiaj  tutaj  takiego  tematu.  Na  drugiej,  gdyby  była  możliwość
rozmowy i wiedzy też byśmy mogli porozmawiać. Gdyby od 4 do 25 radni wystąpili
o spotkanie, bo nie zgadzam się z Panem Szymkowiczem, że ja tylko wymagam, ja
mam obowiązki ja się ze swoich obowiązków wywiązuje i na wiele spotkań Panów
zaprosiłam. Cokolwiek chcieliście z mojej strony, otrzymaliście i jeżeli Wy uznajecie
z  mojej  odpowiedzi,  że  według  Waszych  wyliczeń,  tego  co  liczycie,  to  jest
nierzetelne, to Waszym obowiązkiem było przyjść i powiedzieć, Pani Burmistrz, no
znowu nam się coś nie podoba, proszę Panią Skarbnik, która Wam to przedstawi, bo
to, że Wy dzisiaj mówicie, że to jest, to się nie zgadza, to Wy już mówicie, że tak jest,
a ja powiem że tak nie jest, więc nie uważam, żeby było nierzetelnie, specjalnie nie
wiem w jaki sposób. To, co mówię od dłuższego czasu, że szukajmy rozwiązania tej
sytuacji,  a  nie  przerzucania  jeden  na  drugiego,  bo  za  dużo,  to  za  dużo  było
mieszkańców, to za dużo szacunkowo, to za mało szacunkowo to to się nie zgadzało,
to  tamto  się  nie  zgadzało,  przejrzyjcie  sobie  historie  sesji,  Waszych wypowiedzi,
wszystkich  spotkań,  które  były,  więc  proszę  mi  nie  mówić,  że  oczywiście  jak  ja
mówiłam o szacunkach i że tak to nie było nadużyciem, ale dzisiaj jak powiedziałam,
że Pan Szymkowicz powiedział,  że 25-tego, bo tak Pan wyliczył,  no to już jest to
nadużycie. Ja rozumiem, że w Waszą stronę jest to nadużycie, jest to jakaś obraza
majestatu tak naprawdę, w moją stronę możecie powiedzieć wszystko od Pinokia po
dalsze i to nie było nadużycie, więc nie zgadzam się Panie Przewodniczący, że to nie
jest  czas.  Skoro  się  nie  spotykamy,  skoro  wymieniamy  się  pismami  i  żadne
spotkania,  i  żadne  argumenty  do  Panów  nie  docierają,  nie  ma  rozmowy  na
komisjach, to to jest właśnie czas, bo co ja powiem mieszkańcom? Ja mieszkańcom
powiem, że nie mam na to środków. A dlaczego nie mam środków, bo nie mam
ustalonej  odpowiedniej  stawki,  bo  rozmawialiśmy  na  temat  metody  żadna  nie
przeszła,  nic  Panów  nie  przekonało,  albo  nie  było  decyzji.  Spotkaliście  się  w
Pyrzyckim Przedsiębiorstwie Komunalnym, zaprosiliście mnie? Nie.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Pani  Burmistrz,  przepraszam, że wejdę
w słowo.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Panie Przewodniczący, niech Pan da mi się
wypowiedzieć.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ale oczywiście,  dam Pani Burmistrz się
wypowiedzieć,  tylko teraz z porządku obrad rada wyprowadziła uchwałę, projekt
uchwały w sprawie stawek i obawiam się, że dzisiaj stawek nie ustalimy i chciałem
nawiązać  do  Pani  wypowiedzi  odnośnie  tej  sesji  nadzwyczajnej.  Idźmy  w  tym
kierunku Pani Burmistrz.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Ale  ja  powiedziałam,  że  o  taką  sesję
wystąpię  więc  niepotrzebny  jest  Pana  głos,  że  może  klub,  ja  powiedziałam,  że
wystąpię, bo ja widzę potrzebę tego, że ta sesja się musi przed świętami odbyć, a jest
punkt, w którym przekładamy pieniądze 113.000, więc ja uważam, że właśnie moim
obowiązkiem  jest  powiedzenie  Panom  zagrożenie,  które  jest  przed  nami,  żebym
później nie usłyszała, bo przecież Pani nie mówiła, więc nie można zabierać głosu,
nie  można  udawać  i  nie  rozmawiać  na  wiele  tematów,  wyprowadzać.  Dlaczego
Panowie  wyprowadziliście  dzisiaj  to?  Nie  wprowadziliście?  Bardzo  dobry  był  to
moment,  żebyśmy  porozmawiali  i  nawet  może  nie  wiem  zrobili  przerwę,  skoro
można  było  zrobić  jedną  przerwę  to  można  było  zrobić  drugą  przerwę  i
porozmawiać na ten temat. Ja nie mam, ja zrobiłam tyle spotkań i tyle próbowałam
razy do Panów dotrzeć,  ale w drugą stronę z Waszej strony jaka była inicjatywa?
Więc uważam, że od 4-go, kiedy Panowie dostaliście to pismo do 25 było naprawdę
bardzo dużo czasu, żebyśmy się mogli spotkać.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę.

Przerwa od godz. 16:09 do godz. 16:24;
Po przerwie:

Radny  Jerzy  Wroński –  Panie  Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  Wysoka  Rado,
Szanowni Państwo,  trochę może odbiegliśmy od projektu uchwały,  ale  myślę,  że
Pani Burmistrz ma rację i będę tą rację popierał, aczkolwiek sami wiecie, w tamtej
kadencji również dyskutowałem i to ostre słowa padały w kierunku Pani Burmistrz z
mojej strony jak i w moją stronę, ale zawsze gdzieś doszliśmy i ten wspólny wniosek
został  wypracowany.  W związku z  powyższym Szanowni  Państwo,  wracając  do
projektu uchwały zmiany budżetu w gminie, uważam że po małej dyskusji Panie
Przewodniczący, powinniśmy ten projekt uchwały przyjąć, ponieważ nie wiem może
ktoś z Was był  w Urzędzie po godzinie 16:00,  17:00,  a  nawet  po 18:00,  bo kiedy
przyjechałem  do  Straży  Miejskiej  jeszcze  zobaczyłem  jak  Pani  Skarbnik  z  Panią
Burmistrz  wychodzą  o  tej  godzinie  z  pracy,  ponieważ  pracowały  nad  projektem
uchwały,  którą dostaliśmy właśnie dzisiaj  na stół,  żebyśmy się  zapoznali.  No nie
dzisiaj,  ale,  żebyśmy się zapoznali.  Szanowni Państwo, zastanawia mnie,  gdzie ja
jestem  w  niektórych  momentach.  Gdzie  ja  jestem,  ponieważ  przysłuchując  się
dyskusji, jak również wymiana słów, co tutaj na sali pada, myślę że po tamtej stronie,
jak siedzi Pani Burmistrz, a po mojej stronie siedzą dwie partie, siedzi partia PiS i
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siedzi partia PO. A dlaczego tak mówię, a dlatego tak mówię Szanowni Państwo, że
partia PiS dąży do tego, żeby jak najwięcej dla naszego narodu zrobić, żeby było jak
najwięcej  inwestycji,  a  PO  no  nie,  blokuje.  Tak  samo  się  dzieje  u  nas  Szanowni
Państwo, tak samo u nas dzieje się dzisiaj, nie dzisiaj, wiele razy na tej sali, tak to ja
osobiście  odnoszę.  Dziwię  się  kolegom  z  PiS-u  naprawdę,  Szanowni  Państwo
przyznam się, że sercem jestem bardzo blisko PiS-owi i to wszyscy może wiedzą, bo
nawet jestem wyzywany od pisowców, ale ja sobie to jednym uchem wpuszczam,
drugim wypuszczam, ale tak się kochani nie robi. Nie wolno jeden drugiemu ubliżać
od Pinokiów, od różnych, bo Pinokio jest drewniany, ale nie wiadomo co on tam
dalej, ale to jest nie na miejscu Szanowni Państwo. Ja pozwoliłem sobie zażartować,
żeby troszeczkę rozbroić te nasze zachowanie i uważam, że Panie Przewodniczący,
koledzy radni, jak również koleżanki, powinniśmy ten projekt uchwały, nad którym
naprawdę pracowało dużo ludzi i wiele godzin, powinniśmy przyjąć. A tak jak Pani
Burmistrz  powiedziała  już,  że  spotkamy  się  na  sesji  nadzwyczajnej  i  będziemy
debatować nad projektem uchwały na odpady. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dziękuję bardzo Pan radny podzielił salę
na jedną opcję i na drugą opcję, a my mamy to szczęście razem z tym rzędem, że
jesteśmy po środku. Nie wiem, także tak to jest.

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mariusz  Szymkowicz –  Panie  Przewodniczący,  Pani
Burmistrz,  Drodzy  radni,  Szanowni  Państwo,  ja  tak  krótko  ad  vocem,  nie
spodziewałem się  tak ciepłych  słów ze  strony kolegi  Jerzego  Wrońskiego jak  już
w jednym z periodyków napisano Nowogrodzka 11, czekam z otwartymi rękoma
Panie radny, natomiast też chciałbym, bo to tak wybrzmiało trochę, natomiast nikt ze
strony PiS-u nikomu nie ubliża i nie obraża, a to, że dyskutujemy dość często, dość
mocno to chyba jest normalne. Natomiast tutaj absolutnie jestem przekonany, że ani
w tej dyskusji ze strony mojej, czy Pani Burmistrz nie padły sformułowania, które
były  obraźliwe  wobec  którejś  ze  stron.  Natomiast  tak  jak  jeszcze  raz  wcześniej
powiedziałem, Panie radny, zapraszam serdecznie, otwarte ręce, do zobaczenia na
Nowogrodzkiej 11.

Radna  Małgorzata  Piotrowska -  Dziękuję  Panie  Przewodniczący.  Rozbroił  mnie
kolega  radny  przez  moment,  Wroński  oczywiście  radny,  zresztą  Pan  radny
Szymkowicz  również,  ale  powiem  Panie  Przewodniczący  tak,  nie  zgadzam  się
z radnym Wrońskim w tej  kwestii,  że  odbyła  się  dyskusja  na  temat  budżetu,  bo
dyskusji  nie  było,  było  takie  jakby,  przepraszam  za  stwierdzenie,  strategiczne
odwrócenie uwagi od budżetu i skupienie się na jednej tylko, jednym tylko temacie,
więc ja mam prośbę z racji tego, że zwykle i taką tradycją stało się tutaj na tej sali, że
przychodzi taki moment, kiedy sobie tam pozostałe osoby wydyskutują różne rzeczy
i nagle bach, trafia wniosek o zmianę do budżetu, więc chciałabym zapytać, czy taki
wniosek zmieniający zmiany do budżetu,  które są złożone przez,  nie  wiem Klub
Bezpartyjne Pyrzyce, czy przez Klub Prawo i Sprawiedliwość zostanie złożony i żeby
w tej kwestii można było przedyskutować sprawy, bo tradycją się stało, przepraszam
za kolokwializm, że grzebie się w propozycjach Pani Burmistrz.  No i druga rzecz
w związku z tym, że tak jak Pani Burmistrz powiedziała, 113.000 zostało przesunięte
no w tej kwestii tutaj nie ma pytań, strona przeciwna mówi, że pieniędzy powinno
starczyć, że wszystkie obliczenia są nieprawidłowe, ubliża się Burmistrz porównując

41



ją do Pinokia, czyli znaczy że kłamie. No to ja zadaję pytanie, dlaczego Panowie nie
pytają, że jest przesunięcie tylko 113.000, z czego to wynika? W którym momencie
brakło? Dlaczego brakło? I dyskusja merytoryczna, o której Pan mówi, merytoryka
w dyskusji  tego budżetu,  jakby została  w tyle,  to  jest  moje pytanie,  znaczy moja
refleksja. No i teraz czekam, czy pojawią się jakieś zmiany do budżetu, czy wniosek
o zmianę do budżetu, zmiany do zmiany do budżetu, nie wiem jak to nazwać, nad
którymi być może trzeba by było podyskutować, bo będziemy rozmawiać o jakiś
takich  innych  osobnych  tematach,  a  za  chwilę  będzie  bach,  wniosek  formalny
o zamknięcie dyskusji. Tego się obawiam, dziękuję.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Wysoka Rado, Szanowni Państwo, wiele
chciałbym powiedzieć, natomiast skupię się na merytoryce z tym, że to strategiczne
odwrócenie uwagi od budżetu no to chyba tutaj żaden z radnych, to Pani Burmistrz
może  nie  chodzi  tutaj  o  strategiczne,  tylko  Pani  Burmistrz  weszła  na  ten  wątek
związany z podwyżką stawek, więc tutaj akurat nie radni. Natomiast także tradycją
się  stało,  że  jak  to  Pani  określiła,  grzebie  się  w  budżecie,  że  radni  mają  swoje
propozycje, no może nie byłoby, że tak powiem, tych propozycji, gdybyśmy usiedli
troszkę wcześniej do rozmów na temat zmian do budżetu, które wynikły z wolnych
wniosków. Proszę się nie irytować, ja powiem zaraz o co chodzi, otóż od jakiegoś
czasu zawsze rozmawiamy o tym drugim oddechu, że tak powiem, budżetu, który
pojawia się  gdzieś tam na początku roku,  w tym roku w marcu.  No i  pytaliśmy
również jako radni o to, kiedy będzie wiadomo, jakie są wolne środki, po to między
innymi, żeby być może zaproponować jakieś niewielkie małe zadania inwestycyjne,
gdzieś tam, które czekają na realizację. Ja np. zawsze zwracam uwagę na to, że są
pewne wnioski, które oczekują w jakiejś kolejce i Pani Małgorzato, no cóż ja mam
powiedzieć mieszkańcom takiej i takiej ulicy, którzy mówią, że w 2015 roku złożyli
wniosek o coś tam i otrzymują informację, że nie ma na to pieniędzy. Natomiast (tak
to też ulubione słowo nasze i Pani Małgorzaty) pojawiają się jakieś inne inwestycje,
które  nie  widać  w tych  zbiorach,  że  tak  powiem,  wniosków.  W  tamtym  roku
otrzymaliśmy np. wnioski,  które były składane na oświetlenie na terenie miasta i
gminy Pyrzyce, i te wnioski, dużo tych wniosków, które są u góry one nie zostały
uwzględnione. Natomiast pojawiają się inne i  teraz powstaje pytanie,  czy są dwa
jakieś  spisy  wniosków?  Bo  my  nie  widzimy  na  przykład  zadania  na  ulicy
Głowackiego w tej kolejce, że tak powiem do wniosków, nie widzimy, ja nie widzę
Ryszewa wiem, że o Ryszewo Sołtys zabiegał od dłuższego czasu, ale gdzieś tam w
tym zestawie nie ma. Ja nie mam nic przeciwko, widzę już tu zapaliło się ad vocem
od Pana Pawła Reteckiego, nie mam nic przeciwko temu wnioskowi. Rozmawiałem z
Sołtysem,  wiem  jak  to  tam  wygląda  doskonale,  tylko  o  to  mi  chodzi,  żebyśmy
czasami też, przy tych zadaniach inwestycyjnych mogli w jakiś sposób partycypować
w  fazie  proponowania  zmian  do  budżetu.  Natomiast  później  zmienianie  tych
wniosków jest  zawsze  postrzegane  jako  zabranie  komuś  i  przekazanie  następnej
osobie,  następnemu jakiemuś tam zadaniu, więc to taka, że tak powiem sugestia,
żeby tego (brzydko powiem) grzebania w budżecie nie było, czy było jak najmniej.
To  jest  jedna  sprawa,  teraz  właśnie  chciałem  zapytać,  jak  to  jest  właśnie  z
przychodami w postaci wolnych środków z lat ubiegłych, z jakim zdarzeniem Pani
Skarbnik to się wiąże, jakie zdarzenie powoduje, że Pani już jest pewna, czy te wolne
wnioski są w takiej i w takiej kwocie, kiedy to następuje, czy to nie jest z końcem
lutego, czy to jest  15 marca? To jest  jedna sprawa. I  druga sprawa, czy te wolne
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wnioski mogą być wprowadzane w każdym czasie roku, czy też na początku roku,
czyli na przykład, czy te wnioski wolne już są wszystkie, które są z tamtego roku,
czy też jeszcze jakieś można ewentualnie pozyskać, wprowadzić do budżetu i no i to
jest wiele, wiele takich sytuacji, które budzą jakieś tam wątpliwości. No i stąd wiecie
Państwo tak to jest. Ja bym apelował do tego, żebyśmy ustalili jakieś priorytety, jakąś
kolejkę na terenie miasta i gminy do realizacji tych mniejszych zadań, i przestrzegali.
No bo tak to inaczej pewnym ludziom nie można wytłumaczyć, że nie ma pieniędzy
na ich zadanie, a na inne są. Przecież ludzie obserwują to wszystko, co się dzieje,
więc  do  tego  zmierzajmy.  Natomiast,  jeśli  chodzi  (przepraszam  przekraczam  5
minut)  ja  zaraz się zdyscyplinuje szybciutko,  jeśli  chodzi o to,  że lekką ręką.  Nie
podnoszę, że tak powiem lekką ręką, nie decyduje w sposób jakiś tam taki frywolny,
znacie mnie Państwo od wielu, wielu lat no i przypomnę, bo za każdym razem będę
przypominał, że już w tej chwili nie pamiętam, bo tych cyfr jest dużo, że no jednak
dzięki klubowi naszemu radnych Pani Burmistrz ma też wydatkować, ma z czego
wydatkować, ponieważ podnieśliśmy podatki od nieruchomości między innymi. Te
podatki od nieruchomości oczywiście uderzają w różne osoby, ale też te podatki od
nieruchomości,  ja  osobiście  głosuję  za  ich  podwyższeniem,  ponieważ  nie  można
oderwać podatków powiedzmy tych mniejszych osób, od dużych osób chociażby od
hal,  które  powiedzmy wielkometrażowych,  czy te  sklepy,  które  są,  więc  no tutaj
wydaje mi się, że te osoby, które prowadzą te duże sklepy, powinny podatki płacić
większe, duże, bo ponieważ tam mają bardzo duży zysk, więc jest tak, że w pewnym
momencie też i zastanawiamy się nad portfelami naszych mieszkańców. Powiem, że
no nie jest to jedyna dziedzina, do której  dopłacamy. Dopłacamy bardzo dużo do
oświaty Szanowni Państwo, ponad 20 milionów dopłacamy do Oświaty, dopłacamy
również  do  opieki  społecznej,  dopłacamy  do  innych  sytuacji,  do  innych  zadań  i
rozumiem, że subwencja jest za mała, ale też musimy się zacząć zastanawiać, czy w
niektórych szkołach tworzyć klasy po 4 osoby, po 5 osób? Może to jest niecelowe, no
może szukajmy i też tam, że tak powiem oszczędności, bo pewne zadania kosztem
również oświaty, która jest bardzo mocno dofinansowywana z podatków, z budżetu,
też nie są wykonywane i to nie tylko, jeśli chodzi o śmieci jest tak, że to się dopłaca.
Natomiast  jeszcze  z  tego,  co  jest  mi  wiadomym to  chyba  nie  wszczęto  żadnego
postępowania o naruszenie dyscypliny finansów publicznych w związku z tym, że
gmina  wobec  jakiegokolwiek  włodarza  w związku  z  tym,  że  musi  dopłacać  do
systemu  śmieciowego  ze  względu  na  to,  że  Rada  nie  przyjęła  stawek.  Dziękuję
bardzo.

Skarbnik Gminy  -  Danuta Bartków – Ja  chciałabym się  odnieść  do tych wolnych
środków, na które tak zawsze czekamy odkąd tutaj pracuję.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Przepraszam, bo że tak powiem troszkę się
zagadałem i dajmy może najpierw wypowiedzieć się tym osobom, które się zgłosiły.
Przepraszam Pani Skarbnik tak, żeby porządek utrzymać.

Radny Paweł Retecki – Szanowna Pani Burmistrz, Państwo Radni, ja tutaj chciałem
stanąć troszeczkę w obronie miejscowości Ryszewo, Sołtysa, to nie jest tak, że Sołtys
w  tym  roku  zawnioskował  sobie  o  to,  że  chce  postawić  tam  lampy.  Procedura
uchwały sołeckiej  to już trwa ze 4 lata, a tak naprawdę to oświetlenie Sołtys chce
ulokować  dla  mieszkańca,  który  tam  mieszka  chyba  od  zakończenia  II  wojny
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światowej  od  lat  40-tych,  czy  od  50-tych  i  naprawdę  tam  jest  ciemno.  Tak,  jest
ciemno, nie kursuje komunikacja publiczna do miejscowości Ryszewo, mieszkańcy
chodzą  do  skrzyżowania  na  autobus,  żeby  dojechać  do  lekarza.  Młodzież,  żeby
dojechać do szkoły. Tutaj chciałem jeszcze też zaznaczyć, że syn mieszkańca, który
właśnie  tam  mieszka  pobudował  się  obok  i  oświetla  drogę.  No  to  jest  chyba
troszeczkę nie fair. Tak? Pragnę tylko zaznaczyć, dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dziękuję bardzo, no wie Pan, takich zadań
jest dużo, Pani Burmistrz może powiedzieć i mi tylko chodzi o jedną rzecz, żebyśmy
się umówili na jakąś kolejkę, ja przepraszam za wyrażenie.
Burmistrz  Pyrzyc -  Marzena  Podzińska – Ja najpierw oddam głos Pani  Skarbnik,
żeby powiedziała o tych wolny wioskach i później powiem to co mam.
 
Skarbnik Gminy  - Danuta Bartków – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, ja
chciałabym  się  odnieść  do  tych  wolnych  środków  z  rozliczenia  budżetu  roku
poprzedniego  to  nie  jest  tak,  że  do  30,  czy  któregoś  marca,  czy  w  pierwszym
kwartale  one  mają  być  rozliczone,  bo  ustawa  nie  wskazuje  byleby  były
przeprowadzone  przez  budżet  roku  kolejnego,  czyli  roku  na  przykład  2021.
Natomiast odkąd tutaj pracuję zawsze miesiąc marzec to był miesiąc poza jednym
wyjątkiem, kiedy była przerwa w sesji to było 2 lata temu, kiedy zrobiliśmy przerwę
właśnie, bo nie było tych rozliczonych środków i w miesiącu kwietniu to robiliśmy.
Natomiast pierwsze rozliczenie to są sprawozdania  budżetowe, które wysyłamy do
Regionalnej Izby Obrachunkowej do 22 lutego, natomiast tak naprawdę ostatecznie
powinniśmy znać rozliczenie po tym jak zrobię bilans. I ja dzisiaj starałam się, żeby
ustalić  sobie  już  wstępne  kwoty  bilansu,  żeby  podać  dzisiaj  Państwu  ostateczną
kwotę tych wolnych środków. To tyle, czy rozwiałam już wątpliwości, to nie jest tak,
że nie chcemy podać, po prostu to jest naprawdę, ostatnie 3 tygodnie to jest mozolna
praca, żeby dziś na sesję, czy tydzień temu złożyć na sesję takie dokumenty.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Tak, na tą chwilę Pani Skarbnik rozwiała
wątpliwości,  natomiast  jeżeli  się  pojawią  to  wproszę  się  na  kawę  i  wtedy
ewentualnie rozwiejemy inne.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Odniosę  się  do  wypowiedzi  Pana
Przewodniczącego przede wszystkim umówimy się na kolejke. Już wielokrotnie na
ten temat rozmawialiśmy na komisjach też na sesjach i z tą radą i z poprzednimi
radami,  bo  takie  pytania  też  były  w poprzednich  radach.  W związku z  tym,  że
mamy,  Pan  dobrze  wie,  tak  dużo  zaniedbań  w  naszej  gminie,  tak  dużo
niezrealizowanych zadań w każdym z obszarów to trudno jest dzisiaj wybranie kto
był  pierwszy,  bo  nawet  pytania,  które  dzisiaj  zadajecie  w  zapytaniach
interpretacjach, proszę o wskazanie remontów dróg, czy tam na przykład oświetleni
z dwóch ostatnich lat. Ale przecież my te wnioski mamy z iks lat do tyłu, więc wiecie
dobrze,  że  wybieramy  zadania  te,  które  przede  wszystkim  najpierw  mamy
dofinansowane, bo jeżeli się pojawia projekt to on nie czeka, on nie będzie czekał i
dobrze o tym wiecie,  że są pieniądze i po prostu po nie sięgamy i tam, gdzie się
pojawia ta możliwość, to je pozyskujemy i Pan mówi, że i tutaj skończę może tylko
na tym, że to nie jest proste stworzenie takiej sobie listy, kolejki, bo one i tak nam te
zadania  będą  wypadały  w związku  z  tym,  że  pojawia  się  dofinansowanie  to  z
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funduszu  sołeckiego,  to  właśnie  z  innych  środków.  Mówi  Pan  o  podniesieniu
podatków dzięki klubowi. To się z Panem nie zgodzę na takie powiedzenie tylko
dzięki  klubowi.  Zaprosiłam  Panów  na  spotkanie,  wskazałam  trzy  propozycje,
powiedziałam o tym,  że  musimy podnieść  podatki,  prosiłam Was,  rozmawiałam
cieszę się z tego, że się spotkaliśmy, że wysłuchaliście i ostatecznie podjęliście taką
decyzję. Jedni byli za, jedni byli przeciw, ale ostatecznie była ta decyzja za, mówiąc o
tym, jakie inwestycje, rozmawialiśmy o tym i był wtedy temat, i podatków, i śmieci, i
rozmowa była chyba pierwszy raz jakaś taka w miarę konkretna.  Podatki zostały
podniesione, ale to nie można mówić tylko i zauważać tego, bo my podnieśliśmy, a
przecież  ile  jest  pozyskanych  środków,  ile  jest  inicjatyw,  które  są  naszymi  też
inicjatywami. Czemu nie jest to wszystko widziane tak ogólnie i mówimy tylko o
tym,  o  czym  chcemy  mówić,  więc  ja  wiem,  że  tego  słuchają  mieszkańcy,  ale
mieszkańcy słuchają tego wybiórczo to tak jak Pan powiedział dzisiaj, podnieśliśmy
podatki  chwała nam za to.  Tak,  podnieśliście  podatki,  bo decyzja  jest  Wasza,  ale
również mój i pracowników udział był w tym, żebyśmy te pieniądze w tym budżecie
znaleźli, bo wiemy jakie są potrzeby, więc też bym chciała, żebyście zwracali na to
uwagę  ile  jeszcze  innych  rzeczy  poza  podniesionymi  podatkami,  zostało
pozyskanych  środków,  napisanych  wniosków,  nie  wiem  wystąpień  do  różnych
instytucji,  sponsorów, naprawdę przy każdym zadaniu są jakieś pozyskane środki
bierzecie sprawozdanie raz na kwartał z pozyskanych środków i tam jest naprawdę
całe mnóstwo, i nie tylko urzędu gminy, ale również wszystkich jednostek, sołtysów
tych  środków  zewnętrznych,  które  ściągamy  wszyscy  razem,  pozyskujemy  jest
naprawdę bardzo dużo. To też są dochody gminy i to też jest naprawdę praca nasza i
też bym chciała, żebyście na to zwrócili uwagę i mówi Pan dopłacamy do oświaty,
klasy.  Oczywiście,  że  nad tym pracujemy,  proszę  zwrócić  uwagę ile  w ostatnich
dwóch latach zostało podjętych działań w stosunku do oświaty, tych na które było
możliwe. Ostatni regulamin, który nie był prostym regulaminem do wypracowania,
klasy. Teraz trwają prace nad arkuszami, są rozmowy z dyrektorami, oczywiście, że
tam, gdzie będzie to możliwe to będą klasy łączone, bo nie stać nas na to. Więc tych
rzeczy się dzieje bardzo wiele, ale to, że rozmowy nasze, że nie ma tych rozmów to
proszę nie mieć pretensji tylko do mnie, bo spotkaliśmy się na ostatnim spotkaniu,
gdzie  rozmawialiśmy  właśnie  o  śmieciach,  tak  wiele  padło  deklaracji,  decyzji,  a
później na sesji zdalnej wszyscy, w większości zagłosowaliście przeciw, pokazaliście
gdzie macie te nasze rozmowy. Więc albo się kierujemy polityką, emocjami i jeszcze
innymi sprawami, albo dobrem gminy, więc proszę, bo ja to biorę, może nie biorę ja,
bo ja już się przyzwyczaiłam, że tutaj kierowane jest to w moją stronę, ale proszę
przekazywać mieszkańcom o tym, żeby dwie strony współpracowały to dwie strony
muszą chcieć i dwie strony też o to zabiegać nie tylko jedna strona, bo ma do tego
obowiązek i jedna, i druga strona ma taki obowiązek i powinna wykonywać takie
kroki  niezależnie  od  tego,  czy  się  lubi,  czy  się  nie  lubi,  czy  ma  takie  poglądy
polityczne, czy nie ma takich poglądów politycznych, bo wszyscy mamy jeden cel, a
naszym celem  jest  to,  żeby  zrobić  jak  najwięcej  pozyska  środków,  jak  nie  wiem
najmniejszym  kosztem,  jeżeli  chodzi  o  te  zadania  własne,  czy  podatki,  czy  inne
opłaty mi też wcale nie jest miło, nie wiem, ja się dobrze z tym nie czuję, że muszę
podnosić opłaty za śmieci, ale wiem, że dzisiaj ten system jest taki, a nie inny i nikt
niestety nie wspiera samorządowców w tym, żeby opłaty nie rosły. Więc naprawdę
chciałabym, żeby mówić do mieszkańców w ten sposób, że jedna i druga strona musi
chcieć, nie tylko jedna.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dziękuję bardzo, Szanowni Państwo, ja
króciutko, bo tu następni dyskutanci są w kolejce, ja sądzę, że obie strony są do tego
chętne, żeby współpracować, tylko Pani Burmistrz,  my to inaczej  widzimy. Ja też
czasami  widzę  to  w  ten  sposób,  że  tylko  ja  chcę  współpracować,  więc  musimy
znaleźć jakąś nić porozumienia i mam nadzieję, że to w najbliższym czasie nastąpi, w
jak  najbliższym  czasie,  w  pewnym  względach,  bo  przecież  w  wielu  sprawach
zgadzamy się i gdzieś ten wózek razem jest transportowany do przodu, więc tutaj
mówię o tych opłatach za utrzymaniem systemu wywozu odpadów. Natomiast, jeśli
chodzi  o  tą  moją  wypowiedź,  że  podnieśliśmy podatki  no nie  chwała,  bo  to  jest
decyzja niepopularna jak Pani Burmistrz wie, bo to dotyka również mieszkańców nie
tylko tych, którzy prowadzą tutaj biznes w formie jakiś dużych osób prawnych, ale
też i tych mniejszych, więc ta decyzja też nie była łatwa. Natomiast, jeśli chodzi o
pilne zadania, owszem dostrzegamy je, popieramy, przynajmniej ja popieram i tu w
tym momencie ograniczyłem się do takiej wypowiedzi ze względu na to, że zostałem
przez Panią Burmistrz do niej wywołany, więc myślę, że i tak za długo, przepraszam
bardzo.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Ja tylko króciutko, to ja rozumiem, że teraz
Pan Przewodniczący już zejdzie do Pani Burmistrz bez zaproszenia i spyta się co
słychać,  o  czym  możemy  pogadać.  Bez  zaproszenia,  bo  jak  dwie  strony  to  bez
zaproszenia.

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mariusz  Szymkowicz –  Panie  Przewodniczący,  Pani
Burmistrz, Szanowni Radni, Drodzy Państwo. Ja chciałbym wrócić trochę do tematu
naszych  zmian  w  budżecie,  o  niektórych  już  zostało  powiedziane,  takich  jak  na
przykład  termomodernizacji  już  tu  padło,  czy  oświetlenie  tutaj  też  kolega  radny
Retecki  o  tym  mówił,  Pan  Przewodniczący  o  tym  mówił,  kilka  takich  rzeczy,  o
których  chciałbym  jeszcze  powiedzieć  żeby  to  wybrzmiało,  czyli  oświetlenie
nareszcie  w parku  Matysiaka,  to  jest  bardzo  dobra  informacja,  bo  z  tego  parku
bardzo dużo ludzi korzysta i szczególnie po zmroku będą czuć się tam bezpiecznie,
wiele  tego  typu  wydatków  mniejszych  bądź  większych.  Natomiast  ja  chciałbym
dopytać, bo tutaj jest, jeżeli chodzi w punkcie drugim dział 600 rozdział 60017 to jest
zwiększenie wydatków majątkowych z przeznaczeniem na nowe zadanie pod nazwą
przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Żabów  i  teraz  chciałbym  dopytać,
ponieważ mamy napisane,  że w 2020 roku gmina przejęła  od KOWR-u Szczecin
wyżej  wymienione  działki,  a w styczniu  został  złożony  wniosek  do  KOWR-u  o
udzielenie bezzwrotnej pomocy finansowej dla ich przebudowy. W związku z tym
mam kilka pytań. Pytania dotyczą przede wszystkim, czy 230 to jest całkowity koszt,
czy jest jakieś inne wsparcie z KOWR-u, bo inwestycja jest na wyższą kwotę, czy ta
bezzwrotna pomoc finansowa, czy to polega na tym, że my musimy wyłożyć swoje
pieniądze,  później  mamy  zwrotkę  z  KOWR-u,  generalnie  o  tej  inwestycji,  bo
pozostałe  są  dla  mnie  jakby  zrozumiałe,  natomiast  jest  to  nowe  zadanie  i  tutaj
chciałbym, żeby wszystkie  wątpliwości  moje były  rozwiane.  Więc  bardzo proszę,
oczywiście  jak  się  pojawią  w międzyczasie  pytania,  to  jeśli  Pan  Przewodniczący
pozwoli to będę zdawał na bieżąco.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Pani Małgorzato, czy może Pani Burmistrz
odpowie najpierw, może tak być? Bardzo proszę. 

Burmistrz  Pyrzyc -  Marzena  Podzińska –  Więc odpowiadając  na pytanie,  my już
takie  inwestycje  realizowaliśmy  w  poprzedniej  kadencji.  To  wygląda  tak,  że
pozyskujemy drogę,  czy tam działkę,  tzn.  w szczególności  chodzi  tutaj  o  drogi  i
KOWR ma taki program, że na te drogi pozyskane może gmina, samorząd wystąpić
o  sfinansowanie,  ale  to  sfinansowanie  właśnie  polega  na  tym,  że  najpierw
wykonujemy,  realizujemy,  a później  jest  refundacja.  Po  rozliczeniu  się,  dopiero
otrzymujemy te środki z powrotem, czyli tam jest (nie pamiętam), czy teraz 85 czy
100% tych środków otrzymamy, ale to po zakończeniu, po rozliczeniu wniosku, więc
jeżeli skończymy w tym roku to może być pod koniec roku. Czy jeszcze coś więcej
było? Nie, to jedno pytanie było.

Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący, ja tak właściwie jak już Pan
skończył swoją wypowiedź to wpisałam się o głos, a tak naprawdę chodziło mi o ad
vocem,  ponieważ o  tym grzebaniu  w budżecie,  dlatego  że  propozycja  zmian do
budżetu  jest  w  tak  szerokiej  palecie  zadań  przygotowana  i  chciałam  właśnie
przelecieć, przepraszam, przesunąć po projekcie punkt po punkcie, żeby jakby nie
mieć  wątpliwości,  co  do  zadań,  które  były  zaczęte.  Pan  tu  wspomniał  o  tym
oświetleniu, które jest uwzględnione w wielu miejscach i Głowackiego, i Krótka, i
tam  przy  Cmentarnej,  że  zaplanowałam  sobie  wszystkie  wydatki  po  drodze
przedyskutować i m.in. właśnie przebudowa ulicy Polnej, wiadoma sprawa, znamy
temat.  W  miejscowości  Żabów  to  pieniądze  do  nas  wrócą  tylko  musimy  je
zabezpieczyć, kładka na ścieżce rowerowej nie byliśmy w stanie przewidzieć, że ona
nam się będzie zawalać i będzie grozić niebezpieczeństwo, dlatego mimo, że nie była
na górze naszej  listy  oczekujących  zadań,  no jest  to  tak,  jak  było  w poprzednim
miesiącu, sprawa tej  awarii  sieci,  no tutaj  takie rzeczy, takich spraw, nie jesteśmy
w stanie przewidzieć. Nie. No kwestia długu wiadomo, wynagrodzenia tu jest szkoła
muzyczna, termomodernizacja no to sprawa wieloletnia, to mamy to w WPF, co tam
mamy  dalej,  141  to  dobrze,  wydatki  no  co  do  Covidowych  wydatków  no  to
wiadomo,  że  to  już  jest  inaczej  przy  zadaniach,  które  przychodzą  do  nas  na
konkretne projekty, czy na Pyrzyce dla potrzebujących to wiemy. No i tutaj zaczyna
się  właśnie  sprawa  tych  dokumentacji,  oświetlenia  ulicznego  i  mamy  Ryszewo,
Żabów  to  fundusz  sołecki,  Kościuszki  z  ulicą  Cmentarną,  Park  Matysiaka,
Głowackiego, Krótka w Pyrzycach, więc jakby schodzą powoli te zadania z listy tej
kolejki  oczekujących.  Kwestia  murów,  nie,  dalej  mamy  tutaj  przejęcie  sieci
wodociągowych  no  to  w  każdym  budżecie  staramy  się  zabezpieczyć  środki  w
związku z tym, że rozwijają się przede wszystkim miasto i gmina z tymi przyłączami
dla mieszkańców, znaczy się i trzeba im to refundować, bo takie jest nasze zadanie
na pokrycie. Tutaj, jeśli chodzi o modernizację urządzeń na terenie gminy też jest to
nasze  zadanie  no  i  potem  kwestia  tego  rozliczenia  ulicy  Lipiańskiej  razem  z
pożyczką, prace konserwatorskie dla parafii, myślę że nigdy nie byłam za tym, żeby
przeznaczać środki dla kościołów, ale  no jest  to,  oczywiście,  że się nie odzywam
Panie radny, ale wszyscy znają moje stanowisko, ale w związku z tym, że traktujemy
to bardziej jako zabytek, niż jako jakby personalną wycieczkę no i mamy czatownię.
Więc  generalnie  wszystkie  te  zadania,  stąd  jakby  moja  taka,  być  może  złośliwa
uwaga, co do grzebania, bo co do złośliwości mojej osoby to Pan Przewodniczący nie
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ma  wątpliwości,  że  potrafię  w  taki  sposób  formułować  swoje  stwierdzenia,  ale
dlatego  zapytałam,  bo  faktycznie,  no  wydawałoby  się,  że  tych  środków  jest  nie
wiadomo ile, a jednak zadań oczekujących wciąż jest wiele i tak jak powiedziała Pani
Burmistrz,  nie tylko z naszych kadencji  obecnych, ale sprzed wielu lat,  stąd moje
jakby ponowne zabranie głosu w temacie, bo w tym budżecie rozbite jest to na całe
mnóstwo zadań. Może dla niektórych zdawałoby się, niektóre mniej ważne, niektóre
bardziej ważne, ale są takie, które po prostu trzeba przeprowadzić. W finale mojej
wypowiedzi był Pan już nieobecny, ale wszystko wyeksponowałam to co chciałam
powiedzieć. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący  Rady –  Mariusz  Majak –  Byłem,  no tak  nieobecny troszkę,  tutaj
rozmawialiśmy, ale myślę, że dotarło do mnie to co powinno dotrzeć. Ja sądziłem, że
Pani chce wypowiedzieć się ad vocem do głosu kolegi, bo to tak wyglądało, dlatego
tu  przekazałem  głos  Pani  Burmistrz,  bo  uważałem,  że  jest  to  celowe,  to  pytanie
odpowiedź, a potem ad vocem.

Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący wzięłam ad vocem, bo bałam
się,  że  to  ad  vocem  będzie  częstotliwością  częstszą  i  nie  zdążyłabym  na  swoją
wypowiedź,  a  to  tylko kwestia  podsumowania,  budżetu.  Ale to  też  poniekąd ad
vocem do radnego Szymkowicza, bo odnośnie tych środków, które wrócą do nas, to
Pani Burmistrz i tak już wyjaśniała w temacie.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Zgadzam  się,  tak  ja  tutaj  również  te
zadania,  które Pani  wymieniła wiele  z nich jest  dla mnie zadaniami oczywistymi
i oczywiście nie można myśleć o jakimś tam zachowaniu kolejki w przypadku awarii
to jest oczywista rzecz.

Radny Mariusz Ogrodnik – Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz, Szanowni Radni,
Szanowni  Państwo,  ja  mam  pytanie  do  Pani  Burmistrz.  Nie  wiem,  czy  dobrze
zrozumiałam, jak właśnie na temat tej  drogi w Żabowie, co przejęta  od KOWR-u
była, Pani Burmistrz powiedziała, że już były takie inwestycje prowadzone i właśnie
chciałem się dopytać tylko, która to inwestycja, żebym jak się ludzie zapytają, żebym
wiedział, co odpowiedzieć.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Też  w  Żabowie,  były  to  dwie  drogi
prowadzące na osiedle.

Radny Mariusz Ogrodnik – W którym to było roku?

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – W 2012 albo 2013.

Radny  Mariusz  Ogrodnik –  I  zostało  normalnie  rozliczone?  Nie  było  żadnych
problemów z tym KOWR-em?

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Nie było, tylko chyba wtedy była mniejsza
refundacja niż teraz wnioskowaliśmy, ale nie było problemu. Nie było.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk -  Panie
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Przewodniczący,  Pani Burmistrz,  ja  mam tylko takie pytanie,  żeby rozwiać swoje
wątpliwości, czy jest jakieś zagrożenie, że po złożeniu dokumentacji do KOWR-u nie
dostaniemy zwrotu tych pieniążków, które zainwestowaliśmy? Czy jest coś takiego,
czy jest  to w 100% pewne,  że robimy zadanie realizujemy, wykładamy pieniążki,
a później KOWR nam na koniec roku oddaje? 
Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Nie  wiem w jakim celu  są  składane te
pytania.  Składany  jest  wniosek,  wniosek  ma  być  rozliczony,  może  się  okazać
wszystko,  że  w rozliczeniu  czegoś  tam KOWR nie  uzna,  ja  tego  nie  mogę  Panu
dzisiaj  powiedzieć,  że  będzie  100%,  bo  ja  tego  nie  będę  oceniała.  Na pewno my
będziemy składali tak, żeby no otrzymać tą kwotę i mieć zwrot tak jak wszystkich
innych środków, które są do zwrotu, ale czy to będzie na pewno, to tego Panu nie
odpowiem, bo ja nie będę dokonywała oceny.

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mariusz  Szymkowicz –  Panie  Przewodniczący,  Pani
Burmistrz,  dopytam  w  tym  temacie  może  inaczej  zadam  pytanie,  bo  to  ja  też
rozumiem te wątpliwości. To zadam pytanie trochę inaczej, czy zdarzyło się tak we
współpracy  z  KOWR-em,  że  po  złożeniu  wniosku  na  jakąś  refundację,  czy
bezzwrotną pomoc finansową ten wniosek został odrzucony, czy Pani pamięta taką
sytuację,  ja  mówię  o takich  drogach,  o  konkretnej  takiej  sytuacji,  przejęliśmy  od
KOWR-u drogę wystąpiliśmy o pożyczkę bezzwrotną i czy były takie sytuacje, że
taka pożyczka nie została udzielona?

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Nie, ale możecie powiedzieć Panowie o co
chodzi, to ja odpowiem jakoś prościej.

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mariusz  Szymkowicz –  Ale  to  było  bardzo  proste
pytanie i Pani powiedziała nie i jest prosta odpowiedź.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  o  jest  na  takich  samych  zasadach  jak
PROW, jak wszystko inne. Wszystko zależy od rozliczenia, nie było i mam nadzieję,
że nie będzie. My będziemy robili wszystko, żeby nie było.

Wiceprzewodniczący Rady - Mariusz Szymkowicz – Zawsze jest jakiś procent szans
na to,  że coś się nie uda.  Natomiast Ja chciałem zapytać,  jak zapytałem, czy taka
sytuacja miała miejsce, Pani powiedziała, że nie i dla mnie jest po sprawie. Dziękuję.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  To  znaczy  jak  pamiętam,  że  chyba
w kadencji  2010-2014 były  robione jakieś  drogi  w Żabowie chyba,  albo wcześniej
nawet jeszcze na osiedlu, tak.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk –  Panie
Przewodniczący,  Pani  Burmistrz  ja  chciałbym  tak  uzupełnić  swoje  wcześniejsze
pytanie, a mianowicie mam takie obawy, że wydajemy 230.000 na drogę, która jest
mały  kawałkiem  w  miejscu  mało  uczęszczanym  przez  społeczeństwo,  to  jest
oczywiście moje zdanie, mogę się mylić i mam obawy, bo z tego, co Pani Burmistrz
powiedziała,  ja nie pamiętam jakiś innych inwestycji  z KOWR-u, będzie to druga
inwestycja  i  mam  wątpliwości,  i  proszę  mnie  zrozumieć  w  tym  momencie,  że
przeznaczając  tak  dużo  środki  na  inwestycje,  której  jest  zagrożenie,  że  jeden
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dokument,  który  będzie  gdzieś  złożony,  albo  po  terminie,  albo  w  sposób
nieprawidłowy  spowoduje,  że  ta  inwestycja  nie  zostanie  nam zwrócona,  to  tutaj
mam obawy o sens zainwestowania tych pieniążków i takie zaryzykowanie, dlatego
dopytuje i chciałbym, żeby Pani wiedziała, jakie kierują przesłanki, że zadaję takie
pytania, po prostu chcę mieć pewność przy głosowaniu za, że zrobiłem słusznie, a
nie  żeby  później  w  grudniu  się  okazało,  że  jednak  czegoś  ktoś  nie  to,  że  przez
nieomylność,  bo  jesteśmy  ludźmi  i  jak  pracujemy  to  zawsze  gdzieś  możemy  się
pomylić, i chciałbym wykluczyć takie coś, że przez jakiś przypadek niechcący okaże
się, że KOWR nam nie zwrócił, bo wykorzystał lukę, że coś nie zostało spełnione i ta
inwestycja  nie  będzie  zwrócona.  Także  to  są  tylko  takie  moje  obawy.  Dziękuję
bardzo.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor-Kubicki –  Przepraszam,  ja  tylko
chciałem powiedzieć, że jest 5:05, więc teoretycznie powinna być przerwa.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Bardzo proszę o nie zgłaszanie się już ad
vocem, ani też bez ad vocem tylko zmierzajmy do tego, żeby krótką przerwę ogłosić
i myślę, że po przerwie będzie głosowanie.

Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący, to o czym Pan wspomniał
2010, tamta kadencja to był remont udrożnienia odpływów tych deszczowych. Ta
inwestycja, o której mówi Pani Burmistrz była zupełnie w innym miejscu, my mamy
swoje takie wewnętrzne nazwy tych uliczek, więc to było przeprowadzone.  No a
tutaj  ad  vocem  do  Pana  Huberta  Łuszczyka  KOWR  to  nie  jest  jakaś  śmieszna
instytucja,  która nie ma jakiegoś tam regulaminu funkcjonowania,  wniosek, który
będziemy składać to jest tak jak każdy wniosek do projektu i każdy wniosek będzie
rozliczany najrzetelniej  jak  to  jest  możliwe,  już mieliśmy sytuację  taką,  że gmina
miała zwracać 1.000.600 zł, ponieważ gdzieś tam były jakieś zaniedbania w projekcie.
Tutaj przy pierwszej inwestycji w Żabowie dokładnie na tych samych zasadach się to
odbywało, że najpierw się przeprowadzało inwestycje może się jedynie tak zdarzyć,
o  czym  Pani  Burmistrz  wspomina,  że  któryś  jakby  z  drobnych  zadań,  czy  z
dodatkowych  zadań,  które  zostaną  uwzględnione  we  wniosku  nie  będą
zrefundowane  przez  KOWR,  ale  generalnie  rzetelność  rozliczenia
przeprowadzonego remontu jest jakby gwarantem na refundacje, która jest zapisana
w umowie. Nie ma takiej  możliwości,  że ktoś tam się rozmyśli, albo ktoś spojrzy
inaczej,  albo komuś przejdzie po prostu jakby chęć finansowania Żabowa. To jest
poważna instytucja, gmina to też jest poważny partner i nie ma takich, nie wiem, być
może w życiu spotkał  się  Pan w takich sytuacjach,  że urząd plus  inna poważna
instytucja państwowa podpisują umowę i nagle komuś tam się coś odwidziało, albo
się  rozmyślił  i  nie  dotrzymuje  warunków  umowy.  To  nie  jest  tak  sobie,  że  to
przepraszam za kolokwializm, na gębę inwestycja, tylko to jest konkretny wniosek,
konkretne  zadanie  poparte  oczywiście  długimi  przygotowaniami,  negocjacjami
przed. Dziękuje.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Ja  tylko odpowiem,  żeby  Pan nie  miał
wątpliwości,  droga jest  już nasza,  więc jeżeli  dzisiaj  Pan na swoją drogę,  o którą
mieszkańcy, bo też jest podanie o remont tej drogi i oświetlenie, więc jeżeli Pan ma
dzisiaj  wątpliwość,  to  może Pan dokonać wyboru,  albo będziemy to remontować
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z środków własnych, czy to w tym roku, czy w następnym, bo też jest w kolejce do
remontu, albo ubiegamy się o środki, które KOWR po prostu ma tak w swoich, nie
wiem zasadach, że jeżeli przekazuje drogę, a jest to teren agencyjny, przepraszam
teren popegeerowski to daje na to środki i bardzo słusznie, tak powinno być i jeżeli
nawet, to co tutaj Panowie pytaliście, czy byłoby to 100%, czy tak jak ja mówię może
od 80, ale już potwierdziłam u pracownika wystąpiliśmy o współpracę, więc nawet
jakby był jakiś mniejszy procent, to może jakby wystąpił nawet jakiś błąd, to tak jak
było to w innych PROW-ach i zabrali nam nie wiem 5.000, 1.000 zł za ten błąd, jakąś
karę, ale no to tego nie mieliśmy, więc jeżeli Pan ma wątpliwości to może Pan nie
głosować, ale będziemy robić to z środków własnych, bo jeżeli teraz nie skorzystamy
to już nam KOWR później nie da pieniędzy, więc to jest jedyna szansa, bo takie są
zasady i tak trzeba po prostu korzystać, a mieszkańcy o remont i oświetlenie tej drogi
złożyli również wnioski, bo tam też mieszkają przy tej drodze.

Radna  Małgorzata  Piotrowska –  Jeszcze  powiem  odnośnie  tego,  przypomniałam
sobie  tych,  małej  drogi,  małych  ludzi,  mało  uczęszczana.  Jest  to  droga,  która
prowadzi do przedszkola publicznego nie małych ludzi, w sensie,  że to jest mało
ludzi, że tak powiem uczęszcza mało ludzi. 

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk –  Mało
uczęszczana droga.

Radna Małgorzata Piotrowska – Mało uczęszczana, są takie miejsca w gminie, gdzie
przemieszczamy się po prostu w mniejszych ilościach, ale naprawdę jest to droga,
którą rodzice dojeżdżają do przedszkola, dojeżdża tam transport, a poza tym, no tak
jak inne wnioski, mieszkańcy czekają na to jakiś czas. Za tych małych ludzi jeszcze
raz przepraszam. Chodziło mi o to, że mało uczęszczana droga i może za mało ludzi
tamtędy chodzi.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę.

Przerwa od godz. 17:10 do godz. 17:29;
Po przerwie:

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk –  Panie
Przewodniczący i Pani Burmistrz, ja tylko króciutko, bo sprawdziłem na mapie ten
numer działki, gdzie jest ta droga i tak jak Pani Piotrowska powiedziała nie jest to
droga prowadząca do przedszkola tylko w całkiem innym miejscu.

Radna Małgorzata Piotrowska – Rzeczywiście tu ma Pan rację,  ponieważ tam jest
problem z trafostacją, o której  wiedziałam wcześniej,  oczywiście mi to uciekło, bo
generalnie miała być przejęta cała ta droga od folwarku aż do tzw. Korei u nas, to
sprawdziłam, także radny Damian tu na mnie patrzy, ale faktycznie jest problem
z trafostacją, która jest w drodze, to trzeba wydzielić i w kolejnej jakby, w kolejnym
wniosku do KOWR-u będzie  gmina wnioskować o tą drugą  część.  Także,  że tak
powiem przychylam się do tego, że Pani Piotrowska powiedziała nieprawdę.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dziękuję bardzo, widzę, że samokrytyka
nastąpiła. Tak, według starego nazewnictwa samokrytyka, tak.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2021 (Druk
Nr 308/21 i Druk Nr 308A/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Mariusz  Ogrodnik,  Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Małgorzata  Piotrowska,  Tomasz
Posyniak,  Paweł  Retecki,  Grażyna  Słodkowska,  Mirosław  Stasiak,  Mariusz
Szymkowicz, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk

Uchwała Nr XXXIV/250/21 stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.

Do punktu 17 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  w  Wieloletniej

Prognozie Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 309/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  45  do

protokołu.

Skarbnik  Gminy  -  Danuta  Bartków –  Panie  Przewodniczący,  Szanowni  Państwo,
dokonujemy  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  w  latach  2021-2030  i  tak.
Zmianom  uległy  dochody,  wydatki,  wynik  budżetu  przychody,  w  związku
z planowanym zaciągnięciem pożyczki,  rozchody budżetu i kwota długu.  Kolejno
przedstawiam  w  pozycjach  niżej,  w  związku  z  rozliczeniem  budżetu  roku
poprzedniego, to co przenieśliśmy z inwestycji w inwestycjach, w załączniku nr 3,
w przedsięwzięciach o kwoty nie wydatkowane w roku 2020. To tyle, jeśli są jakieś
pytania to proszę.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Pyrzyce (Druk Nr 309/21).
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Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Mariusz  Ogrodnik,  Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Małgorzata  Piotrowska,  Tomasz
Posyniak,  Paweł  Retecki,  Grażyna  Słodkowska,  Mirosław  Stasiak,  Mariusz
Szymkowicz, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk

Uchwała Nr XXXIV/251/21 stanowi załącznik Nr 46 do protokołu.

Do punktu 18 porządku
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego

Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie
(Druk Nr 310/21).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
1) K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  opinia  stanowi  załącznik  Nr  48  do

protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc -  Marzena  Podzińska – Uchwała już dotyczy konkretnej  kwoty
zaciągnięcia  pożyczki  wniosek,  który  został  złożony  przez  naszą  gminę  został
rozpatrzony  pozytywnie  i  pożyczka  jest  na  kwotę  2.152.318  zł  całość  zadania,
natomiast jak Państwo widzicie w uzasadnieniu to jest 2.701.518 zł. Pozostała kwota
to są nasze środki własne, które są środkami niekwalifikowalnymi. Pożyczka jest od
roku 2021, czyli od tego roku do 2029 spłacana w kwartałach, tutaj macie Państwo
oczywiście w  uzasadnieniu wszystko opisane i po dzisiejszej uchwale, po zgodzie
Państwa i po pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej będziemy mogli
podpisać umowę, którą już mamy, która czeka tak naprawdę na podpis,  jeżeli  są
pytania to bardzo proszę, czy ja, czy Pani Skarbnik odpowiemy.

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mariusz  Szymkowicz –  Panie  Przewodniczący,  Pani
Burmistrz, Drodzy Państwo, tutaj tylko taka jedna może bardziej dygresja, czy jedno
zdanie na temat tej pożyczki, bo to, że zaciągamy zobowiązanie to jest rzecz jedna,
ale  też  przy  tego  typu  zobowiązaniach  zaciąganych  w  Wojewódzkim  czy
Narodowym Funduszu  Ochrony Środowiska,  w  tym przypadku w Narodowym,
bardzo często udaje się umorzyć część pożyczki, w tym przypadku jest to możliwość
30%,  więc  może  finalnie  się  okazać,  że  ta  pożyczka  to  nie  było  2.100.000,  a
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powiedzmy jakieś tam 1.500.000, więc może okazać się, że jednak część pieniążków
wróci do nas.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Tak tylko, mogę odpowiedzieć? Oczywiście
jak najbardziej na to liczymy, ale musimy pamiętać, że są do spełnienia warunki, a są
tutaj tymi warunkami te opłaty, które są wnoszone, to są opłaty (Pani Skarbnik mi
pomoże),  tak  z  jednostek  powiązanych,  czyli  u  nas  Pyrzyckie  Przedsiębiorstwo
Komunalne,  chyba  tylko  będzie  Pyrzyckie  Przedsiębiorstwo,  jeżeli  nie  będzie
jakichkolwiek  problemów,  czy  jakikolwiek  problem  pojawiłby  się  w  tych
jednostkach, to jesteśmy zagrożeni tym, że nie otrzymamy, ale liczymy na to i bardzo
tego  pilnujemy.  Zresztą  nie  tylko  my  korzystamy  z  pożyczki,  bo  również  nasze
Pyrzyckie Przedsiębiorstwo Komunalne, więc mamy nadzieję, że tak, ale chciałabym
żebyście Państwo wiedzieli, że to też jest uzależnione od innych warunków.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – to już wcześniej była dyskusja na ten temat,
jakiś czas temu i nie ma wątpliwości, co do tego, że to jest konieczna inwestycja, jeśli
chodzi o kanalizację ulicy Lipiańskiej, nie ma co tu się rozwodzić, moim zdaniem na
ten temat.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu
uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (Druk Nr 310/21).

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Damian Błażejewski, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Mariusz Majak,
Mariusz  Ogrodnik,  Remigiusz  Pajor-Kubicki,  Małgorzata  Piotrowska,  Tomasz
Posyniak,  Paweł  Retecki,  Grażyna  Słodkowska,  Mirosław  Stasiak,  Mariusz
Szymkowicz, Jerzy Wroński
NIEOBECNI (1)
Przemysław Golczyk

Uchwała Nr XXXIV/252/21 stanowi załącznik Nr 49 do protokołu.

Do punktu 19 porządku
Wolne wnioski.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Zanim oddam Państwu głos w wolnych
wnioskach poinformuję jakie pisma wpłynęły do biura rady, kierowane do Rady na
ręce Przewodniczącego Rady. 
Pierwsze  pismo  wpłynęło  26  lutego  jest  to  pismo  dotyczące  złego  stanu  ulicy
Krasickiego  dojazd  od  ulicy  Konopnickiej.  Państwo  Radni  otrzymali  wszyscy  na
skrzynkę mailową to pismo, każdy mógł się zapoznać,  tu są załączone zdjęcia,  z

54



resztą znamy, pewnie niejeden z nas zna tą sytuację nie tylko ze zdjęć, oczywiście
będziemy mieć jak najbardziej na uwadze tą sytuację. Jest to jedno z miejsc, które
potrzebuje remontu. To o czym już dzisiaj mówiliśmy, więc takich miejsc jest bardzo
dużo, czy stosunkowo dużo. Pismo stanowi załącznik Nr 50 do protokołu.
Kolejne  pismo mieszkańców bloku przy ulicy  Kilińskiego 2,4,6 oraz ulicy 1 Maja
adresowane na ręce Burmistrza oraz Przewodniczącego Rady i Radnych, chodzi tutaj
w skrócie o to, aby ograniczyć, albo wyeliminować wręcz parkowanie samochodów
na trawniku, tu zaraz za ogrodzeniem urzędu, jest tam wiata na nieczystości stałe
i tam jest trawnik, niedaleko jest plac zabaw, otrzymaliście Państwo również to na
skrzynkę mailową,  każdy z  was.  (Pismo stanowi załącznik  Nr 51  do  protokołu).
Myślę,  że trzeba tutaj  się temu zagadnieniu przyjrzeć jak najbardziej  i  spróbować
znaleźć rozwiązanie choć to rozwiązanie, które proponują mieszkańcy nie jest takie
proste, aby mandaty z tytułu parkowania przeznaczyć na położenie chodnika, no nie
jest to takie proste. 
Kolejne pismo jakie  wpłynęło do biura rady,  jest  to  pismo, które dotyczy,  jest  to
pismo  od  Wojewódzkiego  Urzędu  Ochrony  Zabytków,  informacja  o  tym,  jakie
zostały przyznane dotacje od konserwatora zabytków. Mamy tutaj informację, że te
dotacje zostały przyznane dla Kościoła filialnego w Przywodziu, na Basztę Sowią w
Pyrzycach w wysokości 27.000 zł, nie dużo, ale zawsze oraz na kościół parafialny
pod  wezwaniem  Narodzenia  Najświętszej  Marii  Panny  Brzesko  15.000  również
kwota nieduża, ale zawsze jakaś. Pismo stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.
Pismo  od  mieszkanki  Pyrzyc  ulicy  Kilińskiego,  w  którym  mieszkanka  wyraża
niezadowolenie  z  braku  wykonania  odpowiednich  alejek  na  cmentarzu,  również
trzeba  tutaj  pochylić  się  nad  tym  tematem  i  tak  jak  wiele  innych  spraw  ująć
w zadaniach  i  starać  się  zrealizować  jak  najszybciej  to  zadanie.  Pismo  stanowi
załącznik Nr 53 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska –  Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,
w związku  z  naszą  dyskusją  na  temat  stawki  za  wywóz  odpadów,  chciałabym
zaproponować dzisiaj termin sesji nadzwyczajnej i ten termin to jest 6 kwietnia, czyli
zaraz po świętach, godzina nie wiem 15,16, tak żebyśmy dzisiaj ustalili. Oczywiście
pismo zostanie złożone, ale żebyśmy dzisiaj już wychodząc ustalili, że to będzie ten
dzień i ta godzina. Także taka jest moja propozycja.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Czyli  jeżeli  nikt  nie  wyrazi  sprzeciwu
rozumiem, że jest to termin zaakceptowany przez wszystkich radnych? Nie widzę
żadnego sprzeciwu.

Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący,
Pani Burmistrz, Wysoka Rado i drodzy mieszkańcy, również z tego miejsca i w tym
momencie  dzisiejszej  sesji,  chciałabym  się  zwrócić  z  gorącą  prośbą  i  apelem  do
Państwa wszystkich, jak zapewne wielu z Was słyszało, jest aktualnie prowadzona
akcja  w mediach  społecznościowych  są  rozwieszone  plakaty,  jest  zorganizowana
zbiórka pieniężna na pomoc dla chorej dziewczynki z miejscowości Turze, akcja ta
nazywa się, ta internetowa akcja nazywa się jedna "Kilometry dla Marleny", gdzie
można  po  zainstalowaniu  aplikacji  na  telefonach,  przysłowiowo  mówiąc  "bić
kilometry" i z tej zbiórki środki zostaną przekazane na pomoc dla dziewczynki, która
niewątpliwie  potrzebuje  naszej  pomocy.  Jest  też  na  portalu  pomagam.pl  zbiórka
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pieniężna,  tam można bezpośrednio  wpłacać  pieniążki  i  te  środki,  które  zostaną
wpłacone również będą przekazane  na pomoc w walce z chorobą nowotworową,
z którą  zmaga się  dziewczynka oraz na późniejszą  rehabilitację.  Jak  też  widzimy
wielu mieszkańców zaangażowało się już w poszczególne formy pomocy, ale jeszcze
raz  chciałabym  bardzo  prosić  o  to  wsparcie,  bo  Marlena  bardzo  tego  wsparcia
potrzebuje. Akcja trwa do 31 marca, więc zostało jeszcze kilka dni, a ze swojej strony
tym, którzy już się  zaangażowali,  którzy już przekazali  środki  bardzo serdecznie
dziękuję.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dziękuję bardzo, oczywiście wzmacniam
głos Pani Przewodniczącej, pomagajmy, no dzisiaj chyba się już nic nie da wybiegać,
ale jutro na pewno, więc też przyłączamy się do tej akcji jak najbardziej, jakieś tam 20
km  przewodniczący  też  zrobił,  Wiceprzewodniczący  znacznie  więcej,  także
z przyjemnością wielką jak najbardziej do takich akcji się dołączamy. Również grupa
Pyrzyce biegają, gdzie tam mam zaszczyt z tym towarzystwem pobawić się właśnie
troszkę w rekreację też dołącza, więc jest ok.

Radna  Małgorzata  Piotrowska –  Panie  Przewodniczący  po  raz  kolejny  w  dniu
dzisiejszym,  ale  tym razem w odpowiednim punkcie  porządku  obrad  wnioskuję
zarówno  do  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  jak  i  do  wszystkich
przewodniczących, przed nami tak naprawdę znowu kolejna niewiadoma, na razie
obostrzenia  są do dziewiątego,  nie wiemy co nas czeka pod koniec kwietnia,  jak
będzie mogła wyglądać sesja, w jakich warunkach przyjdzie nam funkcjonować, żyć,
więc  i nie  wiemy  jak  się  zadzieje  apeluje,  wnioskuje  o  to,  że  w  przypadku
jakiejkolwiek decyzji o zmianie terminu, albo odwołaniu komisji, żeby konsultować
te sprawy z członkami swoich komisji bez względu na to, czy w tych komisjach ma
większość grupa, która chce zmiany, czy nie w dobrym tonie byłoby jakby zapytać
każdego, w dobrym tonie byłoby, żeby każdy miał możliwość jakby doboru tak jak
dzisiaj wybraliśmy wspólnie, znaczy decydujemy wspólnie o komisji, przepraszam o
sesji  nadzwyczajnej,  to  tak  samo  wnioskuję  o  to,  żebyśmy  przy  jakichkolwiek
zmianach pytali się nawzajem i szanowali własne zdanie. Dziękuję ślicznie.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Dziękuję bardzo za ten głos uważam, że
tak powinno być i apeluje do przewodniczących, żeby zawsze to robili.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – No tak, ja myślę,  że święta przed nami,
więc  ja  Panu Przewodniczącemu,  całej  radzie  i  mieszkańcom, jeszcze  będę  miała
pewnie okazję, ale przede wszystkim Państwu składam życzenia, zdrowych, jeszcze
raz zdrowych i spokojnych świąt, i radosnych na tyle, na ile one będą mogły być
radosne to radosnych, żebyśmy się wszyscy tutaj spotkali szóstego po świętach.

Do punktu 20 porządku
Zamknięcie obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Dziękuję  bardzo,  również  składam
wszystkim Państwu wszystkiego dobrego na święta w tym szczególnym czasie. No
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już nie będę mówił więcej, wszystkiego dobrego na święta. Trzymajmy się w czasie
pandemii jak najmocniej. Zamykam posiedzenie obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej i  
zapraszam  na  nadzwyczajną  sesję  Rady  Miejskiej  na  16:00  w  dniu  6  kwietnia.
Dziękuję bardzo.

                                                            Przewodniczący Rady 

                                                        Mariusz Majak

Protokołowała:
Anna Piotrowska
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